
Преди дни тайванската 
политическа организация 
„Новата партия“ отбеляза  
двайсет и деветия си рожден 
ден. По този повод официален 
Пекин, в лицето на говорителя 
на Службата по въпросите на 
Тайван към Държавния съвет 
на Китай Ма Сяогуан, изтъкна, 
че от създаването си „Новата 
партия“ последователно 
е „подкрепяла мирното 
обединение на страната и 
принципа за „един Китай“. 
Ма Сяогуан подчерта също, 
че  тази организация е 
„решително против действията 
на сепаратистките сили в 
Тайван и дава активен принос 
за мирното развитие на 
отношенията с континенталната 
част на Китай, както и за 
насърчаването на мирното 
обединение“.

Очевидно политическите 
анализатори в КНР смятат, 
че подобни социополитически 
структури в островен Тайван 
ще бъдат в близко бъдеще все 
по-активни катализатори по 
пътя на мирното обединение и 
на окончателното завръщане 
на острова към изконната 
територия на Китай.

Според говорителят все 
повече тайванци споделят 
и идеята, лансирана от 
председателя Си Дзинпин, за 
национално възраждане на 
огромната азиатска страна 
– една реалистична визия за 
бъдещето на близо милиард 
и половина хора, жители на 
Китайската народна република.

Несъмнено властите в 
Пекин имат определено 
желание да активизират 
още повече контактите с 
„Новата партия“, а и с други 
обществени представители в 
Тайван, споделящи принципа 
за „един Китай“ като гаранция 
за мирното решаване на  
т. нар. тайвански въпрос  
и за просперитета на 
милионите мъже, жени и 
деца от територията отвъд 
Тайванския пролив.

Петър Герасимов .

Стъпки към 
обединението
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2Увереност във 
възстановяването на 
Североизточен Китай
Председателят Си Дзинпин бе 
на работна инспекция в град 
Дзинджоу, провинция Ляонин. Там 
той посети горския парк Дунху 
и заяви, че модернизацията с 
китайски специфики е обща 
модернизация на всички китайци.

КНР ще защитава  
целите и принципите, 
залегнали в Устава  
на ООН 
Слово на Н. Пр. Дун Сяодзюн, 
посланик на КНР в България,  
на „кръгла маса“ за Тайванския 
въпрос, в което се отбелязват 
основните тези, свързани с този 
проблем.
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12-ият международен 
филмов фестивал
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Пазителят на  
танца на лъва 13

Световната конференция по роботика 
бе открита на 18 август

Китай постави околната 
среда на първо място
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новини

6-ият международен 
панаир по  
Пътя на коприната

Министерството на 
образованието помага 
на новозавършили 
студенти

а 14 август в 
Сиан, провин-
ция Шънси, бе 
открит 6-ият 
международен 
панаир по Пъ-

тя на коприната. 
Представители на биз-

неса от над 70 държави 
(вкл. Южна Корея, Тай-
ланд и Сингапур) и от над 
20 китайски провинции 
взеха участие в меропри-
ятието с цел стимулира-
не на съвместно изгражда-
не на инициативата „Един  
пояс, един път“ и споде-
ляне на нови възможнос-
ти при международно съ-
трудничество. 

Форумът се проведе ед-
новременно онлайн и при-
съствено.

Помощникът на ми-
нистъра на търговията Ли 
Фей заяви, че от официал-
ното предложение за за-
почване на инициатива-
та „Един пояс, един път“ 

преди 9 години, търговски-
ят обмен между Китай и 
страните в обхвата на ини-
циативата расте стабилно, 
инвестиционното им съ-
трудничество е постигнало 
изключителен напредък, а 
многостранните, двустран-
ните и регионалните съ-
трудничества също показ-
ват завиден пробив.

От 2013 до 2021 г. об-
щата сума на търговския 
обем между Китай и те-
зи страни достигна око-
ло 11 трилиона долара, а 
двупосочните инвестиции 
надминават 230 милиар-
да долара. 

До края на миналата го-
дина Китай вече е създал 
79 зони за търговско-ико-
номическо сътрудничест-
во в 24 страни в обхвата 
на инициативата. Обемът 
на инвестициите достига 
43 милиарда долара, което 
е създало 346 000 работни 
места в тези страни.

т март насам 
Министерство-
то на образова-
нието на Китай 
провежда кам-
пания, в рам-

ките на която ръководи-
тели на висши учебни за-
ведения посещават компа-
нии в опит да помогнат за 
повишаване на заетостта 
сред техните възпитаници.

Към момента 2371 рек-
тора от цялата страна са 
посетили лично или са 
провели онлайн срещи с 
114 000 компании, благода-
рение на които 2,39 мили-
она нови висшисти са би-
ли наети на работа.

Министерството на об-
разованието съвместно с 
Министерството на про-
мишлеността и информа-
тизацията стартираха ак-
ция „100-дневен подбор на 
персонал за малки и сред-
ни предприятия“, която 
привлече за участие 2036 
фирми, предоставили об-
що 107 000 позиции за ра-
бота. Освен това тази го-
дина Министерството на 
образованието стартира и 
„Националната платформа 
за услуги за новозавърши-
ли студенти“. До края на 
юли в нея са пуснати над 
12 милиона вакантни по-
зиции.

Н

О

КНР предаде на МОТ два 
ратификационни документа

Китайска компания ще строи 
завод за батерии в Унгария

Н

К

еотдавна постоя- 
нният предста-
вител на Китай 
в ООН и дру-
ги международ-
ни организации 

в Женева Чън Сю преда-
де на генералния директор 
на Международната органи-
зация на труда (МОТ) Гай 
Райдър ратификации на 
Конвенцията за принуди-
телния труд от 1930 г. (Кон-
венция №29) и на Конвен-
цията за премахване на при-
нудителния труд от 1957 г. 
(Конвенция №105).

Според информация на 
китайското Министерство 
на човешките ресурси и со-
циалното осигуряване двете 
конвенции са сред 10-те ос-
новни на МОТ и са важни 
международни документи 

итайска компания ще инвестира 
7,34 милиарда евро в изгражда-
нето на завод за батерии в Унга-
рия за европейските производи-
тели на автомобили. Според ун-
гарския външен министър Пе-

тер Сиярто инвестицията на Contemporary 
Amperex Technology (CATL) е най-голяма-
та в историята за страната.

В изявлението на китайската компания 
се посочва, че заводът за батерии с капа-
цитет от 100 гигаватчаса ще бъде построен 

в Дебрецен и ще доставя клетки и моду-
ли на европейските производители на ав-
томобили. Той ще бъде с площ от около 
221 хектара и е вторият в Европа на ком-
панията. Първият се намира в Германия.

От CATL обясниха, че са избрали Де-
брецен, защото е вторият по големина град 
в Унгария и се намира в „сърцето на Ев-
ропа“. Той е и близо до заводите на някои 
от клиентите на китайската компания, ка-
то „Мерцедес-Бенц“, BMW, „Стелантис“ и 
„Фолцваген“.

за премахването на прину-
дителния труд.

Двете конвенции бяха 
ратифицирани през април 
тази година по време на 
34-тото заседание на 13-ия 
ПК на ОСНП. Китайско-
то правителство винаги е 

било против принудителния 
труд. Независимото ратифи-
циране на двете конвенции 
отново доказва твърдата по-
зиция на Китай за гаранти-
ране правата на работещи-
те и борбата срещу прину-
дителния труд.

а 16 август ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин, който е на 
работна инспек-
ция в град Дзин-

джоу, провинция Ляонин, 
Североизточен Китай, по-
сети горския парк Дунху в 
града. 

Китайският лидер раз-
говаря с местните жители, 
като посочи, че модерниза-
цията с китайски специфи-
ки е обща модернизация на 
всички китайци – тя не се 
съсредоточава върху опре-
делена малцинствена гру-
па, а е насочена към це-
лия китайски народ. От 18-
ия конгрес на ККП насам 
централното правителство 
въвежда стратегия за въз-
становяване на Североиз-
точен Китай.

Основната задача беше 
ускоряване регулирането на 
индустриалната структура 
в района с цел да се отго-
вори на изискванията от 

Н

реформи и развитие през 
новата епоха. Си Дзинпин 
изрази пълна увереност за 
икономическото възобно-
вяване на Североизточния 
регион на страната.

Паркът Дунху е разпо-
ложен в източната част 
на Дзинджоу и е с обща 
площ от 117,5 хектара. Пре- 

ди години беше известен 
със замърсената си околна 
среда, като дори бе нарича-
но „гнилите гори“. Благо-
дарение на политиките за 
управление на околната сре-
да в района, паркът вече се 
е превърнал в дестинация 
за активен отдих и спорт на 
местните граждани.

Увереност във възстановяването 
на Североизточен Китай
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中国书协香港分
会创立10周年展出
120余幅作品
新华社香港8月15日电 由
中国书协香港分会主办
的“笔壮喜迎开新局 十
年磨剑闯荆途”书法作品
展，15日在香港大会堂举
行开幕典礼。
当日是中国书协香港分
会创立10周年纪念日。
本次展览共展出120余
幅分会会员的书法作品，
包含隶、行、草等多种书
体，主题鲜明、风格各
异、流派纷呈，或恬静清
雅，或灵动秀逸，或质朴
古拙，充分展示了会员们
的艺术风采。

胡春华主持召开2022年中国国际服
务贸易交易会组委会全体会议

德余高速乌江特大桥顺利合龙
8月15日拍摄的德余高速乌江特大桥合龙现场（无人
机照片）。
当日，由中交一公局承建的德余高速乌江特大桥顺利
合龙。德余高速乌江特大桥位于贵州省思南、石阡、凤
冈三县交界处，是德江至余庆高速公路的重要控制性
工程，大桥全长1834米，主桥为504米上承式钢管混
凝土拱桥。

全国登记在册市场主体已突破1.6亿户

中宣部、国家卫生健康
委联合发布2022年“最美

医生”先进事迹

新华社北京8月17日电（
记者赵文君）截至6月底，
全国登记在册市场主体
1.61亿户，较2021年底增长
4.4%。其中企业5038.9万
户，增长4.1%；个体工商户
10794.1万户，增长4.6%。

这是记者17日从市场
监管总局获悉的。今年一
季度全国新设市场主体增
长7.5%，4月份受超预期
因素影响增速下跌，在稳
住经济大盘一揽子政策措
施作用下，5月增速恢复至
1.4%，6月增速达19.7%。

今年1至6月，全国新设
市场主体1454万户，同比
增长4.3%。从结构上看，新
经济新业态市场主体增长
较快，增幅明显高于总体水

新华社北京8月16日电 
2022年中国国际服务贸易
交易会组委会全体会议16
日在京召开。国务院副总
理、组委会主任委员胡春
华主持会议并讲话。他强
调，要认真贯彻落实习近
平总书记重要指示精神，
扎实做好最后阶段的各项
筹备工作，齐心协力办成
一届安全、精彩、难忘的
服贸会。

北京市委书记、组委会
第一副主任委员蔡奇出席
会议。

胡春华指出，服贸会是
服务贸易领域重要的综合
性国际展会，是中国对外
开放的一张名片，也是扩
大服务开放合作的重要平
台，平稳办好本届服贸会对
于推进高水平开放、激发
服务贸易动能、促进经济
稳定发展具有重要意义。
各成员单位要在前期良好
工作的基础上，突出重点、
倒排工期，高质量做好后

新华社北京8月17日
电 为深入学习贯彻习近
平总书记关于卫生健康
工作的重要指示批示精
神，大力弘扬伟大建党精
神、伟大抗疫精神，激励
广大医疗卫生工作者为
守护人民健康不懈奋斗，
在第五个“中国医师节”即
将到来之际，中宣部、国
家卫生健康委向全社会
公开发布2022年“最美
医生”先进事迹。

丁仁彧、马文义、许润
三、孙宁、张静、周行涛、
胡敏华、高琪、管向东、
潘凤等10名个人和抗击
新冠肺炎疫情国家流调
专家队光荣入选。他们
有的悬壶济世，为中医药
事业奉献一生；有的数次
出征，奋战在抗击新冠肺
炎疫 情一线；有的潜心
钻研，为消除疟疾作出重
要贡献；有的躬身前行，

呵护儿童青少年视力健
康；有的润物无声，坚守
数十年为患者点燃心灯；
有的扎根边疆、守护高原
村寨群众健康；还有的
激扬青春，在追梦奋斗中
展现青年医者担当……
他们坚持人民至上、生
命至上，积极投身健康中
国建设，矢志不渝维护人
民健康，生动展现了党领
导卫生健康事业的奋斗
历程和光辉成就，深刻
诠释了“敬佑生命、救死
扶伤、甘于奉献、大爱无
疆”的崇高精神。

许多医疗卫生工作者
表示，要以“最美医生”为
榜样，恪守医德医风医
道，不断提升业务能力，
切实担当作为，努力为人
民群众提供更加优质高
效的健康服务，用实际
行动迎接党的二十大胜
利召开。

续筹备工作。要把疫情防
控放在突出位置，确保万
无一失。要精心筹办好全
球服务贸易峰会等重大活
动，进一步提升服贸会国
际影响力。要全面推进招
商招展和布展等工作，力争
更好的展览展示和洽谈交
易成效。要完善工作机制，
认真做好宣传、安保、服务

保障等工作。
胡春华强调，各成员单

位要密切配合、形成工作
合力。联络办公室要加强
统筹协调，外事、安保、宣
传、会展、疫情防控五个工
作组要按照职责分工抓好
落实，执委会要优化组织
管理，共同努力确保本届
服贸会圆满成功。

平。今年1至6月，全国新设
新技术、新产业、新业态、
新模式企业229.7万户，占
新设企业总量的54.2%，
其中现代农林牧渔业、新
型能源企业增速均超30%

。数字核心产业企业增速
抢眼，上半年新设60.4万
户，同比增长20%；截至6月
底，全国登记在册数字核心
产业企业达509.5万户，占
全部企业的10.1%。
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Нови постижения 
в изследванията 
за постоянно силно 
магнитно поле

Рекорден износ на 
автомобили за юли

Повечето страни по света 
подкрепят подхода на Китай 
към човешките права

итайски учени 
възпроизведоха 
стабилно поле 
от 45,22 тесла, 
което е най-ви-
сокото от то-

зи тип в света, заявиха от 
Института за физически 
науки на Хъфей към Ки-
тайската академия на на-
уките. Тесла е единица, с 
която се измерва плътност-
та на магнитното поле.

Този резултат бе постиг-
нат в хибридния магнит на 
„Съоръжението за стабил-
но магнитно поле“ в град 
Хъфей, провинция Анху-
ей, счупвайки предишния 
рекорд от 45 тесла, който 
бе поставен през 1999 г. в 
Националната лаборато-
рия за силно магнитно по-
ле на САЩ.

Успехът на китайските 
учени е крайъгълен камък 
за развитието на магнит- 

ната технология. По-сил-
ните магнитни полета поз-
воляват на учените да ви-
дят ясно вътрешната струк-
тура на материалите, кое-
то помага за по-доброто 
разбиране на света и раз-
работката на нови техно-
логии, каза академичният 
директор на лаборатория-
та за силно магнитно по-
ле Куан Гуанли.

Хибридният магнит на 
„Съоръжението за стабил-
но магнитно поле“ бе кон-
струиран през 2016 г. Той 
генерира централно маг-
нитно поле от 40 тесла и 
е вторият в света от този 
тип. „Съоръжението за ста-
билно магнитно поле“ е на 
разположение на учените 
от цял свят и до момента 
е предоставено за експери-
менти на над 170 научни 
и образователни институ-
ции от страната и чужбина.

зносът на авто-
мобили от Ки-
тай достигна 
нов месечен ре-
корд през юли, 
показват данни 

на Китайската асоциация 
на автомобилостроители-
те от 12 август.

Автомобилните фирми 
в страната са изнесли око-
ло 290 000 бройки миналия 
месец, което е ръст от 67 
процента на годишна ба-
за и 16,5 процента повече 
спрямо юни.

Износът на превозни 
средства с нови енергии 
(NEV) през юли възлиза 
на 54 000 бройки, което е 
скок с почти 90 процента 
спрямо юни.

През първите седем ме-
сеца на 2022 г. износът на 
автомобили е достигнал 
1,51 милиона бройки, ка-
то по-голямата част от тях 
са били леки коли.

Очакванията на асоци-
ацията са износът за цяла-
та година да надхвърли 2,4 
милиона бройки.

нозинството от 
хората по света 
одобряват под-
хода на Ки-
тай към пра-
вата на чове-

ка, независимо че на За-
пад го отричат и критику-
ват, показва глобално про-
учване, проведено съвмест-
но от CGTN Think Tank и 
Китайския институт за из-
следване на общественото 
мнение към Народния уни-
верситет в Пекин.

Около 57 процента от 
анкетираните са като ця-
ло съгласни с твърдението, 
че „Китай винаги се отна-
ся към правата на човека 
реалистично и практично. 
Правата на човека не тряб-
ва да се отделят от реално-
стите и етапите на развитие 
на която и да е страна. Пра-
вата на препитание и раз-
витие са базови“, а 26 про-
цента са напълно съгласни.

Световното проучване 
включва хора от 22 стра-
ни, включително Съедине-
ните щати, Нова Зеландия, 
Япония, Индия, Египет и 
Нигерия.

Около 6 процента под-
крепят тезата, че в бъде-
ще светът ще бъде доми-
ниран или от САЩ, или 
от Китай, докато 34 про-
цента – най-голямата гру-
па, смятат, че многополю-
сен свят е най-вероятната 
перспектива.

Що се отнася до изпол- 

зването на човешките пра-
ва като средства за натиск 
от страна на развитите 
страни, 55 процента от ан-
кетираните вярват, че това 
„само ще попречи на хора-
та от други страни да имат 
по-широки права на свобо-
да и препитание“.

Около 56 процента как-
то от развитите така и от 
нововъзникващите иконо-
мики, са отговорили, че ис-
тинската причина Западът 
да говори за „китайската 
заплаха“ е „стресът и без-
покойството“ от възхода на 
азиатската страна.

Китайската концепция 
за „общност на споделена 
съдба“, която набляга на чо-
вечеството като цяло и тър-
си нов път за избягване на 
конфронтация, се подкрепя 

от 61 процента от анкети-
раните.

Хората от страните, 
участващи в „Един пояс, 
един път“, споделят в по-го-
ляма степен вижданията на 
Пекин за световното разви-
тие. Сред резултатите, кои-
то китайската инициатива 
е донесла на техните дър-
жави, най-често в анкета-
та са посочени „споделяне 
на ползите от развитието“  
(53 процента), „разширява-
не на международните па-
зари“ (51 процента), „подо-
бряване на основната ин-
фраструктура“ (44 процен-
та) и „насърчаване на кул-
турния обмен“ (43 процен-
та). Едва 8 процента вяр-
ват, че техните страни са 
обект на „дългови капани“, 
поставени от Китай.

Политиката за отваряне към 
света няма да се измени

Н
езависимо как се 
променя между-
народната ситуа-
ция, Китай няма 
да промени по-
литиката си за 

отваряне към света. Това 
заяви  на пресконференция 
говорителят на Външно 
министерство Уан Уънбин.

Цитирайки доклада на 
Съвета на Китай за промо-
тиране на международна-
та търговия (CCPIT), Уан 
Уънбин посочи, че чуждес-
транните компании са оп-
тимистично настроени за 
перспективите на инвести-
циите си в Китай. 

Причините са няколко 
– от една страна, те са сви-
детели на силната устойчи-
вост на китайската иконо-
мика, огромния пазар и ця-
лостната верига за произ-
водство и доставки, а от дру-
га – компаниите са увере-
ни в неизменната решител-
ност на китайското прави- 

телство да отстоява поли-
тиката за отваряне на висо-
ко ниво, да подкрепя мно-
гостранната търговска сис-
тема и да предоставя пазар-
но ориентирана междуна-
родна бизнес среда, осно-
вана на закона.

С по-нататъшното при- 
лагане на координиращи 

мерките за овладяване на 
епидемията от COVID-19 
и политиките за икономи-
ческо възстановяване Ки-
тай ще продължи да по-
казва потенциала, устойчи-
востта, жизнеността и ши-
роките си възможности за 
растеж, добави още гово-
рителят.
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В последните години Китай се откроява като 
пионер в сектора на изкуствения интелект. 
Страната постига голям напредък в броя на 
патенти в сектора, заяви експерт. 
Тези коментари се появиха след 
представянето на доклада на Университета 
Станфорд, според който през миналата година 
Китай е подал повече от половината от 
заявленията за патенти в световен мащаб и 
китайските учени са публикували около 1/3 от 
статиите в световноизвестни списания за 
изкуствен интелект.

У
Хъцюен, изсле-
довател в Ки-
тайската инже-
нерна академия, 
заяви, че Китай 
работи за създа-

ване на солидна основа за 
подкрепа на икономиката 
с помощта на изкуствения 
интелект и е допринесъл 
много за глобалното раз-
витие на сектора.

В доклада на Станфорд-
ския университет се казва, 
че през последните години 
най-изявените учени в об-
ластта са китайските уче-
ни, които са публикували 
27,5% от всичките статии 
за изкуствения интелект в 
световноизвестни научни 
списания. 

В сравнение с това в съ-
щата статистика статиите 
в областта на изкуствения 
интелект, публикувани от 
американски учени, заемат 
12%. По брой на цитира-
ните статии в научни из-
следователски публикации 
Китай заема водещо мяс-
то сред всички нации, кое-
то е индикация за научно-
то значение на китайски-
те изследвания.

Ако погледнем статис-
тиката за икономически-
те инвестиции в сектора, 
Китай е привлякъл близо 
1/5 от глобалните частни 
инвестиции. Инвестиции-
те от стартъп компании в 
сектора за изкуствения ин-
телект, привлечени в Ки-
тай, възлизат на 17 мили-
арда щатски долара, което 
е знак за благоприятната 
среда за развитие на сек-
тора за изкуствения инте-
лект в страната.

Повечето от приложе-
нията на изкуствения ин-
телект, които се възпри-
емат в Китай, са в секто-
рите, занимаващи се пря-
ко с потребители. Това се 
дължи на факта, че страна-
та разполага с най-големия 
в света брой на използва-
щите интернет. Компани-
ите имат способността да 
комуникират с потребите-
ли по нов начин, като та-
ка увеличават доверието 
на клиентите, приходите 
си и пазарната си оценка, 
заяви Шън Кай, сътрудник 
на компанията за пазарни 
консултации McKinsey.

„Нашите изследвания 
показват, че в следващо-
то десетилетие ще има из-
ключително много въз-
можности за развитие на 
сектора на изкуствения 
интелект в Китай, вклю-
чително секторите за ав-
томобили, транспорта и 
логистиката, промишле-
ното производство, соф-
туерни разработки, грижа 
за здравето и подобрява-
нето на живота“, споделя 
още Шън.

McKinsey прогнозира, че 
следващата вълна на из-
куствения интелект в те-
зи сектори ще създаде за 
Китай повече от 600 мили-
арда долара икономическа 
стойност годишно. Само 
за сравнение може да ви-
дим, че през 2021 г. брут-
ният вътрешен продукт на 
Шанхай е бил около 680 
милиарда щатски долара.

В момента Китай се 
класира на второ място 
сред топ 5-те страни в об-
ластта на научите изслед-
вания в медицински из-
куствен интелект, следван 
от САЩ, се казва в докла-
да на Elsevier. Академич-
ното издателство е базира-
но в Холандия и е издател 
на световно признати ме-
дицински публикации ка-
то The Lancet и Cell.

Броят на клиничните 
изпитания, в които се при-
лага медицински изкуствен 

Китай се откроява като световна водеща 
сила в сектора на изкуствения интелект

Джан Дапън, професор 
в Института за изследване 
на данни към Китайския 
университет в Хонконг за 
Шънджън, заяви: „В бъде-
ще Китай ще продължи да 
е световен водач в областта 
на изкуствения интелект в 
сектори като интелигентни 
медицински грижи и био-
метрично идентифицира-
не. Китайските учени мо-
гат да дадат много голям 
принос в тази област“.

В днешно време ки-
тайският сектор за изкуст-
вения интелект се ориенти-
ра към по-ефективно про-
мишлено производство и 
практическо прилагане 
в различните сектори на 
производството и иконо-
миката.

Дълбоко учене, компю-
търно зрение, технология 
за разпознаване на речта са 
едни от най-развитите кло-
нове на изкуствения инте-
лект. Китай постига про-
биви и в други отрасли от 
областта – разработката 
на чипове, моделиране на 
данни, мозъчен компютъ-
рен интерфейс.

Наред с непрекъснато 
обогатяване на практи-
чески сценарии за използ-
ване на изкуствения инте-
лект, наблюдаваме още ин-
теграцията на други тяс-
носвързани технологии за 
предоставяне на продукти 
и услуги на потребителите 
- като например 5G техно-
логия, интернет на нещата, 
блокчейн и други.

Изкуственият интелект 
,заедно с 5G технология-
та, промишления интернет, 
интернет на нещата из-
граждат нова инфраструк-
тура и представляват клю-
чова опора за трансформа-
ция към дигиталната ико-
номика в Китай.

С отпускане на повече 
средства за изследвания и 
развитие, китайските уче-
ни задълбочават междуна-
родното сътрудничество 
в сферата на изкуствения 
интелект. Според доклада 
на университета Станфорд 
през миналата година 500 
китайски института са пуб-
ликували 2000 междуна-
родни проекта по темата. 
През 2021 г. броят на ки-
тайско-американските съ-
трудничества в изследва-
нията на изкуствения ин-
телект са 9660, което е 5 
пъти повече от нивото им 
през 2010 г.

„Ясно е, че съвместна-
та работа на САЩ и Ки-
тай се увеличава драма-
тично и тя е много повече 
от сътрудничеството меж-
ду други две страни“, зая-
ви Реймон Перо, изследо-
вател на изкуствения инте-
лект и известен учен към 
Станфордския изследова-
телски институт (Stanford 
Research Institute).

интелект, започнати от Ки-
тай, се класира на първо 
място в света. Китай е 
навлязъл в класацията на 
световно водещи страни в 
изследвания на медицин-
ски изкуствен интелект, за-
яви Elsevier.

Ли Лин, изпълнителен 
директор на Elsevier за Ки-
тай, заяви, че още през 
2017 г. Държавният съвет 
и китайското правител-
ство са представили план 
за развитие на ново поко-
ление изкуствен интелект 

и призовават за повече уси-
лия за създаване на бър-
за и прецизна медицинска 
система чрез съдействие на 
методика и модели за тера-
пия с изкуствен интелект.

Политиката с поглед 
към бъдещето мотивира 

китайски компании и ме-
дицински институции ак-
тивно да изследват как да 
въведат изкуствения инте-
лект в здравния сектор.

Например медицин-
ските системи за образ-
на диагностика с помо-
щта на изкуствения инте-
лект са били използвани 
в много китайски болни-
ци по време на пандемия-
та от COVID-19 и се оказ-
ват изключително полез-
ни за класифициране на 
пневмония според тяхната 

сериозност, прецизно из-
числява тежестта на бели-
те дробове и предоставя 
4D динамични патологич-
ни сравнения. Технология- 
та 4D прибавя аспект на 
движение към триизмер-
ни изображения.
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ървият задвиж-
ван и контро-
лиран от маг-
нитни сили ки-
тайски влак, 
наречен „Син-

гуо“, премина успешно 
теста по 800-метровата 
линия в окръг Сингуо в 
провинция Дзянси.  

Благодарение на маг-
нитните сили влакът не 
докосва железопътната ли-
ния по време на движе-
ните си, което гарантира 

нулево триене в процеса 
на работа.

В сравнение с другите 
маглев влакове китайският  
е със статично магнитно 
поле с нулева мощност на 
окачването и без магнит-
но замърсяване. Той е обо-
рудван както с ръчно, та-
ка и с автоматично упра-
вление. Влакът е предназ-
начен за метро системи и 
леки железници.

Новият китайски маг-
нитен влак може да се из- 

ползва не само в градо-
вете и живописните ра-
йони, но и в планински 
и пустинни райони. 

Влакът развива скорост 
от 80 км/ч и е с капаци-
тет до 88 души.

„Сингуо“ е разработен 
съвместно от Университе-
та за наука и технологии 
на Дзянси, Китайската же-
лезопътна група и Нацио-
налния иновационен цен-
тър за редкоземни функ-
ционални материали.

итайски инже-
нери завършиха 
тестването на най- 
новия дълбоко- 
океански симула-
тор за свръхвисо-

ко налягане в Саня, провин-
ция Хайнан в Южен Китай. 
Апаратът е широк 1 метър 
и висок 2,5 метра и е пър-
вото по рода се устройство, 
което осигурява симулация 
на дълбоко океанско ултра-
високо налягане до 200 MPa, 
като същевременно поддър-
жа температура в цилиндъра 
от 2 до 4 градуса по Целзий. 

Институтът за дълбоко-
водна наука и инженерство 
към Китайската академия 
на науките, който отговаря 
за устройството, съобщава, 
че то ще бъде пуснато в екс-
плоатация през август. Такъв 
тип устройства обикновено 
се използват за симулира-
не на дълбоководна работ-
на среда и оценка на рабо-
тата на подводно оборудва-
не, така че възможните не-
изправности да бъдат иден-
тифицирани преди пускане в 
експлоатация. Устройството 
е първото по рода си в све-
та, което постига контрол на 
ниската температура. 

Това е решаващ фактор 

за осигуряване на условия 
наподобяващи реалната сре-
да на дълбокия океан. Гла-
вен инженерен проблем до 
сега бе да се преодолее уве-
личаването на температура-
та, причинено от огромно-
то налягане на водната ма-
са, споделят инженерите. 
Те са използвали нов под-
ход, за да постигнат ниска-
та температура в океански-
те дълбини. Учените от еки-
па на Sichuan Aviation Industry 
Chuanxi Machines Co., Ltd. са 
използвали нов тип цилин-
дрична камера и изцяло ино-
вативно проектиране.

Очаква се новото устрой-
ство да допълни съществува-
щата експериментална техно-
логия и да осигури по-реал- 
на симулация за тестване на 
дълбокоокеанско оборудване 
както и материали, използва-
ни при изследването на По-
лярния регион. Разработени-
те в Китай апарати „Борец“ 
(Fendouzhe) и „Дълбоково-
ден войн“ (Shenhai Yongshi) 
са примери за дълбоковод-
ни пилотирани подводници, 
използвани за поддръжка и 
управление на дълбоковод-
ни проекти.

Успешен тест на първия  
влак „Сингуо“, задвижван  
от магнитни сили

Готов е дълбоководният 
симулатор за 
свръхвисоко налягане

науКа

аскоро амери-
канският пре-
зидент Джо Бай- 
дън подписа За-
кон за чипове-
те и науката, но  

много хора в САЩ из-
питват съмнения относно 
ефекта му. Според „Ню 
Йорк таймс“ законът из-
глежда амбициозен, но за 
да има ефект, ще са нужни 
много години. „Вашингтон 
пост“ пък задава въпроса: 
„Скъпоструваща безсмис-
лица“ или ефективен ката-
лизатор за иновации е за-
конът?“.

Защо този закон предиз-
вика съмнения у много 
американци? Съдържание-
то и целта му не са прости. 
Той представлява съкрате-
на версия на Закона за кон-
куренцията на САЩ и За-
кона за безкрайните грани-
ци и предвижда 52,7 мили-
арда долара финансова по-
мощ за индустрията за про-
изводство на чипове, око-
ло 24 милиарда долара за 
компаниите като 25% ин-
вестиционен данъчен кре-
дит и 200 милиарда долара 
за области като изкуствен 
интелект, роботи, квантови 

Законът за чиповете и науката цели да защити 
глобалната технологична доминация на САЩ

шенствани чипове в Ки-
тай или останали държави, 
които притесняват Вашинг-
тон, в срок от десет годи-
ни. Тези предпазни клаузи 
и директното посочване на 
Китай показват ясно стра-
тегическото безпокойство 
на САЩ.

През последните годи-
ни Китай и още няколко 
страни постигнаха напре-
дък в разработката на чи-
пове и това създаде прите-
снения във Вашингтон. За-
конът за чиповете и наука-
та предвижда компаниите 
за чипове да стоят настра-
на, като целта е да се съз-
дадат пречки пред разви-
тието на тази индустрия в 
Китай и още няколко стра-
ни и да се засили отново 
доминиращата позиция на 
САЩ в сектора.

Съединените щати имат 
право да определят по ка-
къв начин ще се развиват, 
но това не бива да става, 
като пречат на развитие-
то на останалите държави. 
Подобна политика за защи-
та на индустрията за чипо-
ве, водена от манталитета 
на Студената война, по-ско-
ро ще има обратен ефект.

изчисления и други гранич-
ни технологии. Чрез всич-
ко това САЩ изработиха 
голям проект на обща су-
ма около 280 милиарда до-
лара и ще се опитат да на-
сърчат създаването на ком-
пании и стимулират кон-
центрацията на производ-
ството на усъвършенства-
ни чипове в страната, как-
то и да защитават техноло-
гичната си доминация в та-
зи област.

Според някои анализа-
тори законът е едно от „най- 
големите усилия на САЩ 
в подкрепа на местната 
индустрия“. Данните по-
казват, че през 1990 г. де-
лът на САЩ в глобалното 
производство на полупро-
водници е бил 37%, дока-
то през 2020 г. е спаднал 
до 12%. Загубата на произ-
водствен капацитет е далеч 
по-бърза от очакванията и 
САЩ се опитват да спасят 

положението. В изявление 
на Белия дом се казва, че 
целта на Закона за чипове-
те и науката е намаляване 
на разходите, създаване на 
заетост и оптимизиране на 
веригата за доставки.

Законът предвижда съ-
що компании, получава-
щи финансовата подкре-
па от САЩ, да не могат 
да сключват „големи сдел-
ки“ или да инвестират в 
производството на усъвър- 

страницата подготви  
Любомир михайЛов
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Разговор за 
Китайската медийна 
група с българския 
политик, историк, 
юрист и етнограф, 
основател и 
председател на 
българската партия 
„Възраждане” и 
депутат от 47-ото 
народно събрание 
д-р Костадин
КоСтадиноВ

съвремие

В
рамките на един 
месец бяха от-
крити три го-
леми китайски 
международни 
проекта - водно-

електрическата централа 
„Карот“ близо до пакистан-
ската столица Исламабад, 
мостът „Падма“ в Бангла-
деш и електрическата LTR 
линия в египетската столи-
ца Кайро, съобщи Радио 
Китай за чужбина.

Пакистанската 
водноелектрическа 

централа „Карот“ 
в рамките на Китайско-па-
кистанския икономически 
коридор започна търгов-
ската си експлоатация на 
29 юни. Проектът се нами-
ра на  55 километра от Ис-
ламабад. Построен е изця-
ло от китайската корпора-
ция „Трите клисури“ (China 
Three Gorges Corp.) и е пи-
лотен проект за инициати-
вата „Един пояс, един път“. 
Строежът на водноелектри-
ческата централа започва 
преди седем години – през 
април 2015 г. Проектът се 
очаква да генерира годиш-
но около 3,2 милиарда ки-
ловатчаса екологично чисто 
електричество и ще осигури 
стабилна и евтина енергия 
за около 5 милиона жите-
ли на Пакистан. 

Новооткритата хидро-
централа се очаква да об-
лекчи повече от 10 процен-
та от отчетената липса на 
мощност от 6500 мегавата 
в Пакистан. Проектът съ-
що така може да осигури 

– Д-р Костадинов, пре-
ди няколко дни, по пока-
на на посолството на КНр, 
вие имахте среща с посла-
ника на Китай в България  
Н. Пр. Дун сяодзюн. Каже-
те ни вашите идеи и мнения 
за сътрудничеството меж-
ду двете страни – България 
и Китай?

– Мнението и позицията 
на нашата партия „Възраж-
дане” е, че контактите ни 
с Китай са изключително 

повече от 4500 преки и не-
преки работни места всяка 
година. Освен преките ико-
номически интереси, кор-
порацията „Трите клисури“ 
допринася за устойчивото 
икономическо и социално 
развитие на местната общ-
ност и обществото и в крак 
с концепцията за корпора-
тивна социална отговорност 
е субсидирала повече от 20 
проекта за обществено раз-
витие като училища, болни-
ци, пътища и местна инфра-
структура.

ВЕЦ „Карот“ пази и 
подобрява околната среда 

край Исламабад
Проектът „Карот“ вър-

ви в посоката на една мно-
го важна за Китай и це-
лия свят тенденция в по-
следните години – запазване 

Екологичните китайски проекти по света

Д-р Костадинов: САЩ представляват  
най-голямата заплаха за световния мир

и подобряване на околната 
среда. Централата ще нама-
ли емисиите на въглероден 
диоксид с около 3,5 мили-
она тона годишно, което е 
една малка крачка в пра-
вилната посока към светов-
ната цел за въглеродна не-
утралност. 

Системата за лек  
жп транспорт в Египет е 
успех за инициативата 
„Един пояс, един път“

В началото на юли пър-
вата египетска електрифи-
цирана система за лек же-
лезопътен транспорт (ле-
ко метро), изградена съв-
местно от китайски и еги-
петски компании, започна 
пробна експлоатация. Пла-
нът на Египет за този про-
ект е да свърже град Ел 
Салем (източната част на 

Кайро) с новата админи-
стративна столица. Проек-
тът е голям успех на ини-
циативата „Един пояс, един 
път“, отразяващ практиче-
ския потенциал на износа 
на китайски железопътни 
технологии. Китай отдав-
на разполага с напреднали 
технологии за железопътно 
строителство, които са дос-
тигнали ниво, което може 
да бъде изнесено в чужбина. 

Първоначалната фаза на 
проекта включва 22 влака 
и има дневен транспортен 
капацитет от 360 000 път-
ници. Електрическата же-
лезница ще облагодетелства 
пряко ежедневието и рабо-
тата на египетските граж-
дани и това е важен крайъ-
гълен камък в процеса на 
сътрудничество между Ки-
тай и Африка.

Пакистанската  
водноелектрическа централа „Карот“ 

Според Министерство-
то на външните работи на 
Китай от 2000 г. насам ки-
тайски компании са постро-
или повече от 10 000 ки-
лометра железопътни ли-
нии в Африка, повече от 
100 000 километра пъти-
ща, близо 1000 моста, бли-
зо 100 пристанища и огро-
мен брой болници и учи-
лища. Китай има подписа-
ни директни междуправи-
телствени споразумения за 
технологично сътрудничест-
во с 16 африкански държа-
ви. Това е много важна по-
сока в международното тех-
ническо развитие за Китай 
и инициативата „Един по-
яс, един път“. 
Дългият над 6 км мост над 

река Падма в Бангладеш 
е дело на китайска 

инженерна компания
В края на юни беше от-

ворен поредният огромен 
инфраструктурен проект 
– най-големият мост Па-
дма в Бангладеш. Проек-
тът е над реката Падма, на 
по-малко от 50 километра 
южно от Дака, столица-
та на Бангладеш. Проек-
тът е с дължина 6,15 кило-
метра и е  разработен от 
China Railway Major Bridge 
Engineering Group Co. Той 
е най-големият и техниче-
ски най-изискващ инфра-
структурен проект в исто-
рията на Бангладеш. Мос-
тът свързва 21 области от 
Южен Бангладеш и се оч-
аква да увеличи темпа на 
растеж на БВП на Бангла-
деш с повече от 1 процент. 

скромни на фона на голя-
мата перспектива, която съ-
ществува като възможности 
в двустранните отношения 
между двете страни. Фак- 
тът, че в момента нашите 
отношения са само около 10 
– 20% от техния капацитет, 
е нещо, което не ни кара да 
се чувстваме удовлетворе-
ни. Смятаме, че отношения-
та между България и Китай 
трябва да се задълбочават 
както в икономически, така 

и в политически аспект, и 
в този контекст се радваме 
много, че получихме пока-
на за разговор от страна на 
посолството на КНР.

– в кои области според 
вас би трябвало и бихме 
могли да задълбочим съ-
трудничеството си?

– Икономически, разби-
ра се, като на първо мяс-
то България би трябвало 
да търси своето достой-
но включване в рамки-
те на най-големия свето-
вен инфраструктурен про-
ект „Един пояс, един път”, 
който беше иницииран от 
Китай. Ние имаме две го-
леми пристанища – Варна 
и Бургас, които биха мог-
ли да влязат в рамките на 
проекта и да бъдат модер-
низирани, а след това да бъ-
дат изградени съответни-
те „вътрешни инфраструк-
турни коридори”, които ще 
позволят модернизиране на 
българските железници с 
високоскоростни влакове 

– нещо, което вече не е но-
вост в голяма част от света, 
докато, за съжаление, наши-
те железници все още не от-
говарят на тези високи стан-
дарти. Тогава ще можем да 
изградим и съответните па-
ралелни сухопътни коридо-
ри, които ще позволят Бъл-
гария да се превърне ако 
не в „главната европейска 
врата” на Китай и негови-
те стоки за ЕС, то поне в 
един от основните „порта-
ли” на Китай към Европа.

– Преди дни председа-
телката на Камарата на 
представителите на амери-
канския Конгрес Пелоси се 
появи в Тайван в рамките 
на няколко часа. Как оце-
нявате тази „визита” и как-
ви са последствията от нея?

– Според нас това посе-
щение е груба провокация 
и като поредното грубо вме-
шателство на САЩ във въ-
трешните работи на Китай. 
Защото позицията на на-
шата партия е, че Тайван е 

част от Китай, така както 
и Хайнан – другият голям 
остров, също е част от КНР. 
Ние подкрепяме принци-
па за „един Китай“. Вся-
ко подобно вмешателство 
създава риск не просто за 
взаимоотношенията между 
Китай и САЩ, но и създа-
ва риск за световния мир, 
защото и Китай, и САЩ 
са „велики сили” – те са 
две от петте велики сили в 
света, наред с Русия, Фран-
ция, Великобритания. Така 
че всяко подобно предиз-
викателство, отправено от 
САЩ към Китай, не е са-
мо предизвикателство към 
един техен конкурент или 
геополитически опонент, но 
е предизвикателство и към 
структурата на международ-
ното право и ред, и към све-
товния мир! 

Това за нас не е изнена-
да, защото добре известен 
факт е, че САЩ предста-
вляват най-голямата запла-
ха за световния мир.
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важаеми дами и госпо-
да, приятели, 
Най-напред, добър ден на 
всички! Благодаря Ви, че 
сте днес тук на тази кръг-
ла маса. Неотдавнашна-

та визита на председателката на 
Камарата на представителите на 
САЩ г-жа Нанси Пелоси в Тай-
ван и ответните мерки на Китай 
станаха гореща тема на всички 
големи медии, както и вярвам, че 
всички присъстващи тук сте се ин-
тересували от нея. Трябва да ка-
жа обаче, че американската стра-
на разпространи голямо количе-
ство невярна информация по въ-
проса, затова е необходимо да бъ-
дат изяснени фактите и да погле-
днем истината в очите. 

На 2 август, независимо от 
острата съпротива и демарши от 
китайска страна, г-жа Пелоси по-
сети Тайван. С това си действие тя 
демонстрира незачитане на прин-
ципа за „един Китай“ и договоре-
ностите в трите китайско-амери-
кански комюникета, подкопа се-
риозно политическата основа на 
нашите взаимоотношения, нару-
ши грубо суверенитета и терито-
риалната цялост на Китай, нане-
се ущърб на мира и стабилността 
в района на Тайванския проток и 
не на последно място, отправи по-
грешен сигнал към сепаратистки-
те сили, стремящи се към незави-
симост на острова. Китай се обя-
ви решително против това пове-
дение на г-жа Пелоси и го осъди 
категорично. Бих искал да използ-
вам днешната възможност, за да 
разясня китайската позиция, как-
то и да призова всички да се из-
кажат свободно и да проведем от-
кровена дискусия. 

I. Тайван е част  

от Китай и това е безспорен  

и непроменим факт
1. Историческа перспектива.

Тайван е част от Китай  
още от древността. 

Най-ранното споменаване на 
острова е през 230 г. в трактата 
„Описание на прибрежните земи“ 

По време на Антияпонската война 
през 30-те и 40-те години на ми-
налия век Комунистическата пар-
тия на Китай поставя ясно своите 
искания за връщането на острова. 
В 1943 г. правителствата на Китай, 
САЩ и Великобритания слагат 
подписите си под Декларацията 
от Кайро, в която се посочва, че 
цел на трите държави е на Китай 
да бъдат върнати отнетите му от 
Япония територии, като североиз-
точната част на Китай, Тайван и 
архипелага Пънху. Потсдамската 
декларация от 26 юли 1945 г., по-
дписана от Китай, САЩ и Вели-
кобритания и към която по-къс-
но се присъединява Съветският 
съюз, потвърждава, че „условията 
в Декларацията от Кайро трябва 
да бъдат изпълнени“. През септем-
ври същата година Токио подпис-
ва акта за своята капитулация и 
обещава „да изпълнява добросъ-
вестно задълженията, предвиде-
ни в Потсдамската декларация“. 
На 25 октомври 1945 г. китайско-
то правителство обявява „възста-
новяване на суверенитета над Тай-
ван“ и провежда в Тайпе церемо-
нията по приемане на японската 
капитулация. Така в резултат на 
редица юридически обвързващи 
международни документи де юре и 
де факто Китай си връща Тайван. 

На 1 октомври 1949 г. е обяве-
но установяването на Китайската 

представителите на тайванските 
власти. В официалното становище 
на Службата по правни въпроси 
към Секретариата на ООН се по-
сочва ясно, че „Организацията на 
обединените нации смята „Тайван“ 
за провинция на Китай без отде-
лен статут“, а „властите“ в „Тайпе“ 
не се разглеждат като ползващи се 
със статут на правителство, под ка-
квато и да е форма“. Названието, 
което ООН използва за острова, 
е „Тайван, провинция на Китай“. 
Към момента 181 държави от це-
лия свят, включително Съедине-
ните щати, са установили дипло-
матически отношения с Китай на 
основата на признаването на прин-
ципа за „един Китай“. 

3. Китайският народ  
се стреми към обединението на 

родината и това е фундаментален 
интерес на нашата нация. 

Стремежът към единство и про-
тиводействието на разделението 
винаги са били основни ценности 
за китайската нация в процеса на 
нейното петхилядолетно историче-
ско развитие. Те са станали отдав-
на част от духа на нашата нация. 
Тайванските ни сънародници се 
стремят също към мир, развитие 
и щастие, а желанието за по-добър 
живот е общо за всички от две-
те страни на Тайванския проток. 
Тайванският въпрос е резултат от 

двете страни на Тайванския про-
ток се оказаха в особено състоя-
ние на дългосрочно политическо 
противопоставяне, но суверените-
тът и териториалната цялост на 
Китай никога не са били и няма 
да бъдат разделяни. Статутът на 
Тайван, като част от територията 
на Китай, никога не се е проме-
нял и няма да бъде допуснато то-
ва да се случи. 

2. Юридическа перспектива. 
Принципът за „един Китай“ е 

признат в Резолюция № 2758 на 
Общото събрание на ООН 

и представлява базова норма на 
международните отношения, как-
то и неотменима част от между-
народния ред след края на Втора-
та световна война. 

През октомври 1971 г., 26-ото 
общо събрание на ООН прие Ре-
золюция № 2758, която постановя-
ва „да бъдат възстановени всички 
права на Китайската народна ре-
публика и да се признае правител-
ството й като единствения зако-
нен представител на Китай в Ор-
ганизацията на обединените на-
ции и да се отстранят незабавно 
представителите на Чан Кайшъ от 
мястото, което те незаконно зае-
мат в Организацията на обедине-
ните нации и във всички свърза-
ни с нея организации“. Тази резо-
люция урежда веднъж завинаги 

Китай ще защитава целите и 
принципите, залегнали в Устава на ООН 

Слово на Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик на КНР в България,  
на „кръгла маса“ за Тайванския въпрос на 12 август 2022 г.

У
н. Пр. дун Сяодзюн,  
посланик на КнР в България 

от пълководеца и държавник Шън 
Ин. От 1335 г. императорското пра-
вителство на Китай започва да въ-
вежда управление и да админис-
трира архипелага Пънху и остров 
Тайван. През 1885 г. Тайван е обя-
вен официално за двайсетата про-
винция на Китай от централното 
правителство на династията Цин. 

През април 1895 г., след като 
претърпява поражение в Първата 
японско-китайска война, Китай 
е принуден от Япония да й отс-
тъпи Тайван и архипелага Пънху. 

народна република, чието прави-
телство заменя това на предишна-
та Китайска република като един-
ственото законно и представлява-
що цял Китай. Тази промяна на 
режима не променя статута на Ки-
тай като субект на международно-
то право, нито неговата територи-
ална цялост и суверенни права, 
включително над Тайван. Пора-
ди продължителната гражданска 
война между Комунистическата 
партия на Китай и Гоминдана и 
намесата в нея на външни сили, 

политическите, правните и про-
цедурните въпроси на представи-
телството на Китай в ООН и об-
хваща цялата страна, включител-
но Тайван. Освен това се посоч-
ва, че Китай има едно-единстве-
но място в ООН, така че няма та-
кова нещо като „два Китая“ или 
„един Китай и един Тайван“. Впо-
следствие специализираните аген-
ции на ООН приеха допълнител-
ни резолюции за възстановяване 
на законното място на Китайската 
народна република и отстраниха 

Български експерти, 
научни дейци, политици и 
бизнесмени подкрепиха 
принципа за „един Китай”
това стана ясно по време на 
проведената в посолството 
на КнР в София “кръгла 
маса” по тайванския въпрос. 
на събитието присъстваха 
известни български 
експерти и специалисти по 
международните въпроси, 
представители на научните 
и културните среди, 
бизнесмени и общественици.
дискусията бе открита 
от н. Пр. посланик дун 
Сяодзюн и бе в контекста 
на няколкочасовата 
неотдавнашна „визита” 
на председателката 
на Камарата на 
представителите на СаЩ 
нанси Пелоси в тайпе и 
ответните мерки на Китай.
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националната слабост и хаос и той 
ще бъде разрешен с реализиране-
то на националното възраждане. 
Постигането на мирно обедине-
ние на основата на принципа „ед-
на държава, две системи“ ще за-
ложи нов фундамент за развитие-
то и напредъка на Китай и осъ-
ществяване на великото нацио-
нално възраждане. 

Това ще създаде огромни въз-
можности за икономическото и 
социалното развитие на Тайван, 
ще донесе осезаеми ползи за мно-
зинството от тайванските съна-
родници. 

II. Визитата на г-жа Пелоси 

е сериозна и необмислена 

политическа провокация
1. Нарушаване на  

поети ангажименти. 
Съединените щати нарушиха 

грубо поети от тях ангажименти в 
трите съвместни комюникета меж-
ду нашите страни. С Шанхайско-
то комюнике от 1972 г. Вашинг-
тон призна ясно, че всички китай-
ци от двете страни на Тайванския 
проток поддържат позицията, че 
има само един Китай и че Тайван 
е част от Китай. В комюникето за 
установяване на дипломатически 
отношения от 1979 г. САЩ декла-
рираха недвусмислено, че призна-
ват правителството на Китайска-
та народна република като един-
ственото законно правителство на 
Китай, и обещаха в този контекст 
да поддържат културни, търговски 
и други неофициални отношения 
с народа на Тайван. В комюнике-
то от 17 август 1982 г. за устано-
вяване на дипломатически отно-
шения САЩ признаха правител-
ството на Китайската народна ре-
публика за единственото законно 
правителство на Китай и деклари-
раха, че съществува само един Ки-
тай и Тайван е част от него. Ос-
вен това Вашингтон потвърди, че 
няма намерение да нарушава су-
веренитета и териториалната ця-
лост на Китай, нито да се намес-
ва във вътрешните му работи, как-
то и да не преследва политика за 
„два Китая“ или „един Китай и 
един Тайван“. Тези три комюнике-
та са политическата основа на ки-
тайско-американските отношения. 
По време на телефонни разгово-
ри през ноември 2021 г. и март та-
зи година, президентът Джо Бай-
дън се ангажира пред председа-
теля Си Дзинпин страната му да 
не се стреми към нова Студена 
война с Китай, да не се опитва да 
променя китайската политическа 
система, да не формира антики-
тайски съюзи и да не подкрепя не-
зависимост на Тайван. Като стра-
на, САЩ могат да имат само ед-
на външна политика. 

2. Подмяна на реалностите:  
опит чрез неистини да се 

прехвърли отговорността върху 
китайската страна. 

САЩ твърдят, че Китай е то-
зи, който ескалира ситуацията, но 
найбазовият факт е, че Вашингтон 
първи отправи провокация по от-
ношение на тайванския въпрос и 
наруши грубо китайския суверени-
тет и териториална цялост. Амери-
канската страна изтъкна, че вече 
има прецедент, свързан с посеще-
ние на ръководител на Конгреса в 
Тайван, но за всички е ясно, че не 
може минали грешки да бъдат из-
ползвани като оправдание за тях-
ното повторение днес. Друга теза 

цялост. САЩ, от една страна, на-
кърняват сериозно ключови ки-
тайски интереси, а от друга, тър-
сят сътрудничество с нас, когато 
имат нужда. Къде по света в по-
добно поведение се смята, че има 
здрав смисъл? Като голяма отго-
ворна страна, Китай ще продължи, 
както винаги е правил, да участ-
ва активно в международното съ-
трудничество, например в борбата 
с климатичните промени, и да да-
ва своя принос за справяне с гло-
балните предизвикателства. Ние 
смятаме, че САЩ също трябва да 
поемат своите международни от-
говорности и задължения и да се 
въздържат от това да търсят оп-
равдания за грешките си. 

3. Политически манипулации: 
преекспониране  

на наратива за „демокрацията 
срещу авторитаризма“ и 

преследване на тази база на 
геостратегически цели.

Г-жа Пелоси заяви, че „днес све-
тът е изправен пред избор между 
авторитаризъм и демокрация“, и 
декларира, че визитата на водена-
та от нея делегация от конгресме-
ни в Тайван има за цел да пока-
же твърдата подкрепа на Вашинг-
тон за тайванската демокрация. 
Действията на г-жа Пелоси оба-
че нямат нищо общо със защи-
та на демокрацията, а точно об-
ратното те нарушават суверените-
та на Китай, подкопават негова-
та стабилност и са част от стра-
тегията за сдържане на китайско-
то развитие. Това ги превръща в 
неприкрита политическа манипу-
лация. В проучване на обществе-
ното мнение на тайванската ме-
дия UDN две трети от анкетира-
ните заявиха, че не приветстват 
визита на г-жа Пелоси на остро-
ва, смятайки, че такава само ще 
застраши мира и стабилността в 
района. Раздуването от г-жа Пе-
лоси и други американски полити-
ци в международен план на нара-
тива за „демокрацията срещу ав-
торитаризма“ е всъщност връща-
не към манталитета от годините 

път уродливото лице на Съедине-
ните щати като фалшива демо-
крация и на практика хегемон, а 
това несъмнено ще бъде осъдено 
и отхвърлено от международна-
та общност.   

III. Ответните мерки  

на Китай са законни, необходими 

и адекватни
Ответните мерки на Китай са 

законен отговор на грубата наме-
са на Съединените щати в наши-
те вътрешни работи. През изми-
налите над четири месеца Китай 
заявяваше неколкократно по раз-
лични канали пред Вашингтон, 
че е категорично против намере-
нието на г-жа Пелоси да посети 
Тайван. Всички наши предупреж-
дения бяха игнорирани от амери-
канската страна, която продължи 
по поетия път, и това доведе до се-
риозна ескалация на отношения-
та. Действията на САЩ са непри-
крита провокация и сериозно на-
рушение на суверенитета на Ки-
тай. Ако Пекин остане равноду-
шен към постепенното вмешател-
ство на Вашингтон във вътрешни-
те му дела и не се противопоста-
ви на безотговорните действия, на-
насящи ущърб на неговия сувере-
нитет, това ще обезсмисли цели-
те в Устава на ООН и основните 
норми на международните отно-
шения като уважение на сувере-
нитета и териториалната цялост. 

Ответните мерки на Китай са 
необходим отговор на намерение-
то на Вашингтон и Тайпе да про-
менят статуквото в района на Тай-
ванския проток. През последните 
години САЩ разшириха връзки-
те с тайванските власти, укрепиха 
значимите контакти с тях и про-
дават сериозни количества оръ-
жия на Тайван, помагайки му да 
подобри способностите си за во-
дене на асиметрична война, като 
същевременно поддържат сепара-
тистките сили, стремящи се към 
независимост на острова. 

Преамбюлите и заключителни-
те части към документи, свързани 

с политиката за „един Китай“, ста-
ват все по-дълги. САЩ приеха ед-
ностранно Закон за отношенията 
с Тайван, т. нар. шест гаранции 
по отношение на Тайван и други 
подобни неща, които Китай не е 
признал и срещу които се обявя-
ва още от самото начало. Ръковод-
ството на управляващата в Тай-
ван Демократична прогресивна 
партия отказва да признае „Кон-
сенсуса от 1992 г.“ между Пекин и 
Тайпе, стреми се упорито към „по-
степенна независимост на Тайван“ 
и прави усилия за „декитаизация“ 
на острова. Всичко това е видно 
за цялата международна общност 
и по тази причина над 100 страни 
потвърдиха публично подкрепата 
си към политиката за „един Ки-
тай“, както и своето разбиране и 
поддръжка за законната позиция 
на Пекин. Генералният секретар на 
ООН г-н Антониу Гутериш под-
черта ясно, че ООН ще продъл-
жи да се придържа към Резолю-
ция № 2758 на Общото събрание. 

Ответните мерки на Китай са 
адекватен отговор на умишлено-
то рушене на мира в района на 
Тайванския проток от страна на 
САЩ. Съединените щати имат на-
вика да създават проблем, който 
после да използват за постигането 
на свои стратегически цели. Има 
знаци, че планирайки визитата на 
г-жа Пелоси, Вашингтон се опитва 
да я използва като възможност за 
увеличаване на военното си при-
съствие в региона, а това трябва 
да бъде следено много внимател-
но и да не бъде допуснато от стра-
ните там. В момента американ-
ската страна и някои от съюзни-
ците й обвиняват Китай, че реак-
цията му е била „прекалена“, но 
това повдига следния въпрос ако 
са загрижени наистина за мира и 
стабилността на региона, защо не 
разубедиха г-жа Пелоси за визита-
та? САЩ са тези, които създадоха 
провокацията, а настоящите и бъ-
дещи комплексни ответни мерки, 
които Китай предприема, са не-
обходими, навременни и плод на 
внимателна оценка. Те са насоче-
ни към защита на суверенитета 
и националната сигурност и са в 
съответствие с международното и 
вътрешното законодателство. Мер-
ките представляват предупрежде-
ние към провокаторите и защита-
ват мира и стабилността в района 
на Тайванския проток. 

На 10 август китайското пра-
вителство представи Бяла книга, 
озаглавена „Тайванският въпрос и 
делото за обединението на Китай 
в новата епоха“. В нея са изложе-
ни подробно историческите факти, 
политики и предложения, свърза-
ни с тайванския въпрос, като цел-
та е да се изяснят първопричини-
те и се отправи най-авторитетен 
глас към международната общ-
ност. Ние подготвихме също вер-
сия на английски за участниците 
в кръглата маса, надявайки се тя 
да ви помогне да разберете пра-
вилно тайванския въпрос. 

Готови сме, заедно с всички 
онези, които обичат мира и отсто-
яват справедливостта, да се про-
тивопоставим на всички думи и 
дела, представляващи намеса във 
вътрешните работи на Китай, на 
всякакви рисковани действия, кои-
то подриват мира в района на Тай-
ванския проток. Ще защитаваме 
заедно целите и принципите, за-
легнали в Устава на ООН, и ще 
поддържаме регионалната стабил-
ност и мира в целия свят. 

на Вашингтон е, че посещение-
то на г-жа Пелоси е изцяло ней-
но лично решение. Бидейки тре-
та по ранг в държавната йерар-
хия на САЩ, тя пътуваше с аме-
рикански военен самолет и заяви 
от името на своята държава, че то-
ва е официална визита. Американ-
ската страна твърди, че обявено-
то от Китай прекратяване на дву-
странното сътрудничество в мно-
жество области вреди не само на 
САЩ, но и на целия свят. Изпра-
вен пред умишлените провокации 
на Вашингтон обаче, Китай няма-
ше друг избор, освен да защити 
своя суверенитет и териториална 

на Студената война и показалата 
се като невярна концепция за иг-
ра с нулев резултат. Той предста-
влява използване на идеология-
та и ценностите като инструмент 
за налагане на тесни интереси и 
преследване на геостратегически 
цели. От 2001 г. досега САЩ за-
почнаха в името на демокрация-
та войни в Афганистан, Ирак, Ли-
бия и Сирия, резултатът от кои-
то е стотици хиляди жертви, ми-
лиони пострадали и десетки ми-
лиони хора, принудени да напус-
нат домовете си. Това, което г-жа 
Пелоси извърши, е абсолютно съ-
щото, демонстрирайки за пореден 
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приятели

За Китайската медийна група директорът на Центъра за 
насърчаване сътрудничеството в селското стопанство 
между Китай и ЦиЕ (ЦнСССКЦиЕ) д-р Момчил Станишев 
говори за първата му среща с г-н Хун Хай – новия 
директор на Китайския културен център в София (ККЦ). 

Нови идеи за търговско-икономическите и 
културните връзки между България и Китай 

Участие на ККЦ в Първия международен 
фестивал в замъка „Влюбен във вятъра“ 

Ч

В

аст от акцентите 
по време на раз- 
говорите с г-н Хун 
Хай бяха перспек-
тивите за млади-
те предприемачи 

от България и Китай в об-
ластта на селското стопан-
ство и електронната тър-
говия, както и зачестява-
не на двустранните уеби-
нари, B2B форуми и засил-
ване на културните връзки 
в рамките на Инициатива-
та за сътрудничество меж-
ду Китай и ЦИЕ, в конте-
кста на стремежа към ино-
вации и дигитализация. То-
ва заяви д-р Момчил Ста-
нишев и добави:

„Дискутирахме възмож- 
ностите за засилване на съ-
трудничеството в селско-
то стопанство, търговски-
те отношения, културния 
и образователния обмен 
между страните от ЦИЕ 
и Китай. Като директор на  
ЦНСССКЦИЕ представих 
подробности за дейността 

замъка „Влюбен във вятъра“ при-
ключи Първият международен  
фестивал под егидата на доайена 
на дипломатическия корпус в Бъл-
гария Н. Пр. д-р Ахмед ал Мадбух. 

Участници от Китай, Държавния фолкло-
рен ансамбъл на Палестина, Монголия, Йе-
мен, Казахстан и много други изминаха хи-
ляди километри, за да пренесат магията на 
изкуството и културата на техния народ с 
послания за мир и дружба между народите. 

По покана на домакините г-н Георги Тум-
палов – собственик и строител на замъка 
„Влюбен във вятъра“, и Н. Пр. д-р Ахмед 
ал Мадбух – извънреден и пълномощен по-
сланик на Палестина в България и доайен 
на дипломатическия корпус, екипът на Ки-
тайския културен център в София участва с 
вълнуваща програма, ръководена от дирек-
тора Хун Хай.

В този Международен фестивал Замъкът 
предостави изложбено пространство от бли-
зо 100 кв. м, на което Китайският културен 
център съчета дегустация на китайски чай, 
музикално изпълнение на традиционен ки-
тайски инструмент, представяне на калигра-
фия, фотографска изложба на китайски пей-
зажи и възможност посетителите да се обле-
кат в традиционни китайски дрехи. 

Всички гледаха внимателно представянето 
на чаеното изкуство, слушаха изпълнението на 
гуджън на живо, докоснаха се до китайските 
йероглифи, разглеждаха снимки на красиви 
пейзажи и се преоблякоха в китайски ципао. 

Участниците във Фестивала се включи-
ха в активен диалог и се докоснаха до богат-
ството на различните култури, поставяйки 
основа за разгръщане на обмена и сътрудни-
чеството в областта на туризма и културата.

на нашия център, а също 
и активните инициативи и 
програми, които планира-
ме да осъществим до края 
на годината“.

на кулинарни проекти и 
фестивал в тази насока, 
както и развитието на ви-
нен туризъм в България 
и региона, който би пред-
ставлявал интерес за ки-
тайския турист, коменти-
ра г-н Станишев.

Той добави, че в срещата 
е взел участие и г-н Майкъл 
Чен, председател на Балкан- 
ската търговска и инвести-
ционна камара, с когото са 
били обсъдени перспекти-
вите за младите предприе- 
мачи от България и Ки-
тай в областта на селско-
то стопанство и електрон-
ната търговия.

„Г-н Хун Хай, който съ-
що така е и главен предста-
вител на град Нинбо за Бъл-
гария, представи възмож-
ностите за търговия с раз-
лични селскостопански сто-
ки, храни и напитки, както 
и електроника”, обясни ди-
ректорът на ЦНСССКЦИЕ 
и подчерта, че са били об-
съдени и нови идеи за подо-
бряване на търговско-ико-
номическите връзки меж-
ду България и Китай. Раз-
гледана е била и възмож-
ността за организиране на 
бизнес делегация от сектор 
селско стопанство, която да 
посети град Нинбо.

Инициативата за сътруд-
ничество между Китай и 
ЦИЕ, която ще се проведе 
на 4 и 5 ноември т. г. в бъл-
гарската столица София.

Д-р Момчил Станишев 
подчерта, че директор Хун 
Хай е проявил интерес към 
предстоящата Международ-
на научно-практическа кон-
ференция по повод 10 го-
дини от създаването на 

„Г-н Хун Хай потвърди 
интереса на китайската 
страна за участие в конфе-
ренцията, като беше изяве-
но желание за включване в 
секцията, посветена на об-
разователния и културния 

обмен между страните”, ка-
за г-н Станишев.

Други акценти в разго-
ворите са били възмож-
ностите за реализирането 
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еКолоГия

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Китай постави 
околната среда 
на първо място и 
следва зелен път 
на развитие

Наблюдение на въглеродните 
емисии в екосистемата 

итайците при-
емат сериозно 
засаждането на 
дървета, изтък-
ва авторът Кан 
Бин. Той посоч-

ва, че всъщност президен-
тът Си Дзинпин, заедно с 
много други държавни пред-
ставители и ръководители, 
се присъедини към мест-
ните жители за засаждане 
на дървета в предградията 
на столицата през март та-
зи година. 

КНР е основана през 
1949 г., горите тогава по-
криват само 8,6 процента 
от територията на страна-
та. Постоянното използва-
не на дървесина за готвене 
и отопление е намалило зе-
лената покривка и е довело 
до влошаване на околната 
среда, а пустините от север 
са се разширили и почвата 
е ерозирала.

Благодарение на усилия- 

та в цялата страна, до 1980 г.  
горите са достигнали 13 
процента от територията 
на Китай. Но стартиране-
то на реформи и отваря-
не в края на 70-те годи-
ни се оказаха нож с две 
остриета за разширяваща-
та се горска покривка. От 
една страна, реформите и 
отварянето увеличиха ин-
вестициите в залесяване и 
помогнаха на хората да ос-
ъзнаят по-добре значение-
то на опазването на окол-
ната среда. От друга стра-
на, разрастващата се ико-
номика изискваше повече 
ресурси, а горите и дърве-
ният материал са важни ре-
сурси за развитието.

Години наред медиите 
съобщаваха за незаконно 
изсичане на дървета за про-
изводство на мебели или за 
строителен материал. За да 
се ограничат подобни неза-
конни дейности, изсичането 

итай изстреля сате-
лит за наблюдение на 
въглерода в земната 
екосистема и два дру-
ги сателита в орбита. 
Сателитите бяха пус-

нати преди дни от Центъра за 
изстрелване Тайюен в провин-
ция Шанси в Северен Китай с 
помощта на ракета носител Long 
March-4B Y40. Това е 430-ата ми-
сия на китайската серия ракети 
носители Long March.

Основният сателит на миси-
ята се използва за наблюдение 
на земната екосистема, еколо-
гия и ресурси. Той ще спомага 
за оценката на големи национал-
ни екологични проекти, както и 
при предоставянето на услуги за 
геодезия и картографиране, ме-
теорология, опазване на окол-
ната среда, селско стопанство и 
предотвратяване на бедствията.

Сателитът може да открива 
и измерва растителната биома-
са, атмосферния аерозол и флуо-
ресценцията на хлорофила чрез 
средства за дистанционно на-
блюдение. Той може също та-
ка дистанционно да получава 

К

К

на дървета първо беше заб-
ранено в някои региони, а 
по-късно и в цялата стра-
на. И хиляди дървосекачи 
оставиха моторните си три-
они, за да станат залесите-
ли и търговци на дървета 
за засаждане.

Битката за опазването на 
горите и незаконното изси-
чане на дървета продължи 
няколко десетилетия и по-
степенно благодарение на 
усилията на хората в стра-
на бяха засадени повече от 
78 милиарда дървета за че-
тири десетилетия.  21 про-
цента от земята на Китай 
беше покрита с гори до края 
на 2012 г. И когато през съ-
щата година Си Дзинпин 

стана висш лидер на Ки-
тай, той побърза да посочи, 
че чистите води и зелените 
планини са безценни акти-
ви, и да подчертае усилията 
на страната за насърчаване 
на екологичния напредък.

Като лидер, който в мла-
достта си се е трудил като 
фермер на почти безплод-
ното Льосово плато в про-
дължение на седем години, 
Си знае по-добре от мнози-
на какво означават горите 
за една нация. В резултат на 
това инвестициите в про-
грами за опазване на окол-
ната среда продължават да 
се увеличават през послед-
ното десетилетие и концеп-
цията за „чистите води и 

буйните планини са безцен-
ни активи“ се превърна в 
мото за бъдещото развитие 
на Китай.

Миналата година беше 
съобщено, че горското по-
критие се е увеличило до 
23 процента от земната те-
ритория на страната и се 
простира на 220 милиона 
хектара.

Сега, когато Китай по-
стави околната среда на 
първо място и следва зе-
лен път на развитие, със си-
гурност ще бъдат засадени 
още повече дървета и на-
шата жизнена среда ще ста-
не по-зелена и по-добра, за-
ключава авторът на публи-
кацията Кан Бин.

Десет години са кратък период в човешката 
история, но усърдните хора, с подкрепата на 
доброто управление, могат да създадат чудеса 
дори за толкова кратко време. Журналистът 
ветеран от China Daily Кан Бин прави преглед 
на мерките за залесяване, които Китай е 
предприел през последното десетилетие, за да 
разшири горската покривка.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

пълна многостепенна информа-
ция за глобалните нива на въгле-
рода в горите, да подобри ефек-
тивността и точността на измер-
ването на въглерода и да осигу-
ри подкрепа за усилията на Ки-
тай за постигане на пикови нива 
на въглерод и постепенното пре-
минаване на страната към во-
дородно неутрална икономика.

Другите сателити в тази ми-
сия включват апарат за под-
дръжка на навигационната сис-
тема на полети и кораби, как-
то и предоставят услуги на сту-
денти за участие в космически 
научни изследвания и инже- 
нерни практика.
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Множество проучвания доказват, че медитацията има положително 
влияние върху психиката, като подобрява настроението и понижава 
нивата на стреса. Последните данни обаче показват, че тази древна 
практика предлага и други преимущества и влияе много по-силно и 
продължително върху самочувствието.

здраве

У

К

чени от Калифо- 
рнийския уни-
верситет и Меди- 
цинското учили-
ще на Харвард  
през 2016 г. събра-

ли група от 94 жени в до-
бро здраве на възраст меж-
ду 30 и 60 години. 30 от тях 
практикували медитация от 
дълго време и те били из-
пратени на шестдневен курс 
в калифорнийски курорт.

За останалите 64 уча-
стнички медитацията била 
нещо съвсем ново. В рам-
ките на проучването поло-
вината от тях просто се на-
слаждавали на почивката, 
а другата половина се обу-
чавали по програма, разра-
ботена от Дийпак Чопра, 
индийски лекар и автор на 
книги. Тя включвала ман-
три, йога упражнения и са-
морефлексия.

Учените взели кръв-
ни проби от всички уча-
стнички непосредствено 
преди началото и след края 
на проучването, както и по 
веднъж на месец в продъл-
жение на 10 месеца. Освен 
това жените попълвали въ-
просник за здравословното 
си състояние. Учените из-
следвали над 20 000 гена на 
участничките в проучване-
то, за да проследят биологи-
ческите промени в органи-
зма им. Те установили, че и 
при трите групи се появили 

евал Бала Ма-
рам цяла сутрин 
мери кръвното, 
проверява инде-
кса на телесната 
маса и дава съве-

ти на жителите на село Фу-
нин в Нинся-хуейския авто-
номен регион, които чакат 
на опашка за безплатен ме-
дицински преглед. „Следвам 
сърдечносъдова хирургия. 
Затова основно проверявам 
дали хората от селото имат 
хипертония или съответни-
те симптоми и им давам съ-
вети“, казва 26-годишният 
Марам от Индия пред ре-
портер на „Чайна дейли“. 
Той е студент в Медицин-
ския университет на Нин-
ся и не може да каже точно 
колко жители на Фунин е 
прегледал, но Сяо Сяолин, 
един от неговите пациенти, 
е впечатлен от чужденеца. 

„Бях изненадан, когато ми 
заговори на китайски. По-
пита ме за годините, здра-
вословните проблеми и из-
мери кръвното ми, също ка-
то китайски лекар.“

Още 17 чуждестранни 
студенти по медицина ка-
то Марам, от Индия, Па-
кистан и Танзания, участ-
ват в доброволческата ини-
циатива на университета и 
стоматологията в Инчуан.

„За студентите по меди-
цина опитът е най-добрият 
учител“, казва Шан Бин, ръ-
ководител на отдела за чуж-
дестранни студенти в Ме-
дицинския университет на 
Нинся, добавяйки, че по-
добни доброволчески дей-
ности се организират вся-
ка лятна и зимна ваканция.

Според Ричард Джурист 
Нгензи, който е състудент 
на Марам, освен предо- 

ставянето на здравни услуги 
под инструкциите на про-
фесионалисти, те посеща-
ват и селски и общински 
болници, където разговарят 
с пациенти и научават по-
вече за развитието на пър-
вичната лекарска помощ в 
Китай. „От голяма полза е 
да приложим на практика 
това, което сме научили по 
време на лекциите, както и 
да видим със собствените 
си очи какво представляват 
болниците в китайските се-
ла“, казва 29-годишният сту-
дент от Танзания.

Ма Цунхуей е 70-годи-
шен жител на село Фунин, 
който чака на опашката за 
акупунктура на болния от 
години десен крак. Нгензи 
вижда чувство на облекче-
ние по лицето на възраст-
ния пациент, докато учи-
телят му по традиционна 

Медитация за по-добро самочувствие

Чуждестранни студенти 
по медицина предлагат 
доброволчески услуги в 
Северозападен Китай

някои разлики на молеку-
лярно ниво след едната сед-
мица почивка. Най-значи-
телни били промените в ре-
акцията на стреса и рабо-
тата на имунната система.

От въпросниците било 
установено, че при жените, 
които медитирали, имало 
по-малко симптоми на де-
пресия и стрес и този ефект 
се запазил по-дълго време, 
отколкото при тези, които 
само почивали.

Проучването показало, 

че медитацията има пряко 
влияние върху физическо-
то здраве – понижава кръв-
ното налягане и честотата 
на сърдечните съкращения, 
подобрява храносмилането, 
укрепва имунитета.

„Основавайки се на ре-
зултатите, се стига до изво-
да, че ползите от медитация- 
та не са само за психиката. 
Налице са ясни и измерими 
промени във функцията на 
тялото“, казва Рудолф Тан-
зи, съавтор на изследването, 

Остава въпросът дали 
жените, които били в обу-
чителната програма, про-
дължили да медитират, или 
подобренията в психологи-
ческото и физическо със-
тояние, за които се споме-
нава, са резултат от една-
та седмица занятия. Но 
във всеки случай ефектът 
от медитацията бил очеви-
ден веднага след първите 
сеанси.

Освен че облекчава стре- 
са и симптомите на депре- 

сията, медитацията пони-
жава и кръвното налягане. 
Това показват резултатите 
от друго проучване.

През 2018 г. учени от 
Харвард наблюдавали със-
тоянието на 24 добровол-
ци с високо кръвно. Те 
им предложили да посе-
щават курс по релаксация 
под ръководството на тре-
ньор, както и 8 седмици 
домашни занимания със 
записи на медитативни уп-
ражнения.

Проучването показало, 
че 15-минутната медитация 
в продължение на най-мал-
ко 8 седмици променя екс-
пресията на гените, които 
регулират възпаленията, 
метаболизма на глюкоза-
та, циркадните ритми, иму-
нитета. „Очакваме пациен-
тите и лекарите да проявя-
ват все по-голям интерес 
към немедикаментозните 
методи на лечение, които 
са в състояние да контро-
лират кръвното налягане 
или усилват действието на 
лекарствата“, уверен е д-р 
Рандал Зусман.

Различни проучвания на 
учените показват, че при 
хората, които медитират, 
плътността на сивото веще-
ство в мозъка е по-голяма. 
Те са по-творчески настрое-
ни и по-състрадателни. Ме-
дитацията дори е в състоя-
ние да помогне да се отър-
вем от някои вредни нави-
ци като цигарите и алкохо-
ла. С други думи, ежеднев-
ните медитативни практи-
ки са полезни едновремен-
но за физическото и психи-
ческото здраве.

китайска медицина поста-
вя иглите.

Традиционната китайска 
медицина става все по-по-
пулярна в света през по-
следните години, привли-
чайки повече студенти от 
чужбина, един от които е и 
самият Нгензи. В Медицин-
ския университет на Нин-
ся той учи акупунктура, ма-
саж и вендузи. „Китайска-
та медицина е трудна мате-
рия, но е полезна в реалния 
живот. Винаги масажирам 
състудентите ми, когато се 

оплакват от болки в гър-
ба“, обяснява Нгензи. Спо-
ред него там, където запад-
ната медицина не може да 
се справи, на помощ идва 
алтернативната.

Миналата година Нгензи 
се присъединява към асоци-
ацията по традиционна ки-
тайска медицина на универ-
ситета. „Искам да науча по-
вече. Уверен съм, че това, 
което правим, има смисъл 
и се надявам на повече по-
добни доброволчески дей-
ности в бъдеще“, казва той.

доктор по философия, про-
фесор по неврология в Хар-
вардския университет и ди-
ректор на екип, който про-
учва генетиката и проследя-
ва остаряването в болница в  
щата Масачузетс.
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К
огато стане дума 
за Танца на лъва 
в Гуанджоу, чес-
то се споменава 
името на Джао 
Уейпин. Освен 

че самият той участва в 
представления и предава 
на по-младите техниките 
за изпълнение, Джао участ-
ва активно и в много дру-
ги културни и творчески 
дейности, свързани с то-
зи танц.

Джао Уейпин е роден 
през 1973 г. в семейство, 
в което изпълнението на 
танца на лъва е традиция, 
и няма нищо по-естест-
вено самият той да пое-
ме по този път. Баща му 
Джао Дзихун – пето поко-
ление изпълнител, е нари-
чан „Южния крал на танца 
на лъва“. Джао Уейпин за-
почва да навлиза в тънкос-
тите на изкуството от 5-го-
дишен, в началното учили-
ще става водещ изпълни-
тел на гуанджоуския детски 
ансамбъл за танц на лъва, 
а в прогимназията изпъл-
нява ролята и на треньор. 
През университетските си 
години използва всяко сво-
бодно време, за да помага 
на баща си в работата му 
в Асоциацията на бизнеси-
те, свързани с продукти за 
танца на лъва, в Гуанджоу. 
След като завършва обаче, 
въпреки желанието си, не 
се присъединява към мест-
ния ансамбъл „Дракони и 
лъвове“, тъй като – по ду-
мите му – „баща ми смята-
ше, че е по-добре да имам 
стабилна работа“.

През 1994 г., макар да ра-
боти друго, Джао Уейпин 
изпълнява ролята и на гла-
вен треньор на ансамбъла 
на гуанджоуската Асоциа-
ция на бизнесите, свързани 
с продукти за танца на лъва. 

По това време баща му 
Джао Дзихун няма доста-
тъчно средства да отиде 
в Малайзия за участие в 
международен конкурс и 
тогавашният кмет на Гуан-
джоу му оказва подкрепа. В 
същото време той напом-
ня на Джао Уейпин: „Мо-
же да използваш икономи-
ческите знания, които си 
получил, за да помогнеш 
за популяризиране и ук-
репване на каузата на тан-
ца на лъва“. Това се оказ-
ва повратна точка в живота 
на Джао Уейпин, който ре-
шава да създаде компания- 
та „Нангуо“, занимаваща се 

Джао Уейпин – 
пазителят на  
танца на лъва 

в търговия на аксесоари и 
културни продукти, свърза-
ни с танца на лъва, а сами-
ят той започва активно ра-
бота по опазване и преда-
ване на това културно на-
следство.

През същата тази 1994 г.  
Джао Уейпин печели пър-
вата златна награда в живо-
та си на конкурса в Малай- 

танците на дракона и лъва, 
която в рамките на около 
две години успява да обхва-
не 176 учебни заведения – 
университети, средни и на-
чални училища. Този цен-
тър организира редица ме-
роприятия за представяне и 
популяризиране на танците, 
в които участват повече от 
30 000 ученици и студенти.

жълто и черно, но сега ак-
сесоарите са многоцветни. 
Използваните за направа-
та на лъвските тела мате-
риали също стават по-до-
бри, включително костю-
мите на актьорите. В мина-
лото цветът на костюмите 
е бил тъмен, но сега е цве-
тен и много красив.

„Ключът към множе-
ството проекти за немате-
риално културно наслед-
ство, които се реализират 
и днес, е популяризацията. 
Откакто последвах баща си 
и се занимавам с танца на 
лъва, повече от 40 години, 
се фокусирахме върху това 
как да го направим по-по-
пулярен. Уникалното пре-
димство е, че той е много 
специфичен символ: пър-
во, щом видите такъв лъв, 
знаете, че е китайски. Вто-
ро, танцът създава прият-
на и празнична атмосфера 
и няма как човек да го гле-
да с тъга или лоши чувства. 
Щом лъвът започне да „тан-
цува“ и бие тъпанът, лоши-
те емоции веднага се забра-
вят“, казва Джао Уейпин.

През 1993 г. по кината в 
Китай излезе филмът „Цар 
Лъв“, а Джао Уейпин, кой-
то по това време е 20-го-
дишен, участва в предста-
вянето му. 

Оттогава изминаха поч-
ти три десетилетия, раз-
витието на танца на лъ-
ва в Гуандун продължава, 
а Джао Уейпин израства 
от филмов каскадьор до 
най-влиятелния разпрос-
транител на културата на 
танца. Времето лети, но то-
ва, което е безсмъртно, е 
безкрайната жизненост на 
традиционната култура.

„Ако съчетаваме тради-
ционната култура, оставе-
на ни от нашите предци, с 
новото, което ни предлага 
днешното време, китайски-
те традиции, включител-
но танцът на лъва, ще про-
дължат да бъдат в сърца-
та на хората и за него ще 
има бъдеще“, категоричен 
е Джао Уейпин.

танцът „Пробуждащият се лъв“ е южна разновидност на емблематичния за Китай танц 
на лъва, чиято историята датира от началото на нашето хилядолетие, а при династия 
тан (7 – 10-и век) развива дори в дворцов спектакъл.
надживял времето, и днес танцът на пробуждащия се лъв присъства неизменно по 
време на фестивали и различни празненства, създавайки неповторима атмосфера. 
това е причината той да е така обичан, популярен и да продължава да се предава 
от поколение на поколение, а от 2006 г. да е и част от националното нематериално 
културно наследство на Китай.

традиции

зия. Освен това вижда по-
пулярността и влиянието 
на танца на лъва извън пре-
делите на Китай и това му 
дава още по-силен стимул 
да работи за неговото опаз-
ване и предаване.

Връщайки се към тези 
години, Джао Уейпин каз-
ва: „Мисля, че това е пра-
вилният начин!“. Танцът на 
лъва е вече част от него и 
важни са не само аплодис-
ментите на публиката, но 
също така удовлетворение-
то от това, че е дал своя 
принос за запазването и 
разпространението на тра-
диционната култура. „Гла-
вата на лъва тежи 10 кг и 
цялото ти тяло е плувна-
ло в пот след края танца. 
Много е трудно и умори-
телно, но отговорността на 
нашето поколение е да пре-
дадем това изкуство на де-
цата и внуците си“, катего-
ричен е той.

През 2019 г. Джао създа-
ва първия младежки център 
към Гуанджоуската асоциа- 
ция на изпълнителите на 

Самият Джао Уейпин 
е силно ангажиран с дей-
ността на центъра. Той за-
познава децата и младежи-
те с основните форми и ис-
тории, водейки ги през кра-
сивия свят на танца на Лъ-
ва. Също така предава на 
родители и деца уменията 
за направата на лъвската 
глава – основният аксесо-
ар в танца.

Джао Уейпин опитва ду-
ха на южния град Гуанджоу 
с думите празничен, жив, 
слънчев, умел, трудолюбив 
и изпълнен с енергия. И са-
мият той не престава да се 
стреми към нови форми за 
запазване и предаване на 
танца на лъва, каквито да-
ват съвременното изкуство 
и технологии. Така напри-
мер Джао е режисьор на 
спектакъла „Пробуждане-
то на лъва“, в който се оп-
итва да трансформира на-
родните танцови форми в 
по-високо изкуство.

На тази основа той създа-
ва самостоятелно младеж- 
ки театрален спектакъл, в 

който съчетава традицион-
ния танц на лъва с елемен-
ти на хип-хоп и който е иг-
ран 16 пъти в Шанхайския 
детски художествен театър 
при препълнена зала.

Неотдавна Джао Уейпин 
присъства и на национал-
ната премиера на филма 
„Момчето лъв“, която за-
почна с традиционния риту-
ал за „пробуждане на лъва“.

В спектаклите си Джао 
Уейпин разчита и на но-
ваторство, като например 
изработката на „лъвско-
то тяло“. 

„За да могат децата да 
се научат, главата на лъ-
ва трябва да бъде лека – 
около 2 кг. Опашката на 
лъва първоначално беше 
дълга 2,8 метра, а сега мо-
же да се свие до 1,8 ме-
тра. Така се създава един 
малък, детски лъв“, обяс-
нява той.

Цветовете на лъвове-
те, използвани при танци-
те, също стават по-разно-
образни. Оригинално са 
използвани само червено, 
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иректорът на КМГ Шън 
Хайсюн заяви в речта 
си на церемонията по 
откриването, че кино-
то съществува повече от 
120 години, а филмите 

винаги дават топлина и сила на 
хората. „Един отличен филм мо-
же да стимулира културната ин-
дустрия, а филмовият пазар вече е 
сформирал една цяла индустриал-
на верига. КМГ и градовете Пекин, 
Шанхай и Чанчун и островната 
провинция Хайнан съвместно 

организират четири големи фил-
мови фестивала, всеки от които 
със своя различна специфика“, ка-
за Шън Хайсюн.

Той добави, че КМГ е свидетел 
на развитието на филмовата ин-
дустрия в Китай, и изрази надеж-
да висококачествените филми да 
се превърнат в модел за Групата. 
„КМГ ще продължава да задъл-
бочава стратегическия си план за 
използването на новите техноло-
гии и съвременни идеи, за да по-
виши художествената специфика 

на продуктите си и да предложи 
по-добро преживяване на публи-
ката. Същевременно КМГ подгот-
вя редица документални филми и 
обновява старите с новите техно-
логии“, добави още Шън Хайсюн.

Тазгодишният филмов фести-
вал в Пекин ще се фокусира вър-
ху постигането на повече единоду-
шия и реализирането им на прак-
тика, с което да се стимулира об-
щуването между творците от це-
лия свят и новото развитие на фил-
мовия пазар.

В тазгодишния Международен 
филмов фестивал в Пекин за на-
градата „Тиентан“ ще се състеза-
ват общо 1450 филма, 1193 от кои-
то чуждестранни. 

След последния кръг оценяване 
бяха избрани 16 от тях. Сред съ-
битията на фестивала тази годи-
на, освен конкурса и прожекции-
те, са и тематични форуми, фил-
мови карнавали, празник на сту-
дентските филми и церемония по 
награждаването. Фестивалът ще 
продължи до 20 август.

ървият форум 
за културата в 
Пекин приклю-
чи на 26 юли. 
В него участва-
ха различни кул-

турни институции и органи-
зации от страната и чужби-
на, експерти и учени, из-
вестни писатели и артисти. 
Те се фокусираха върху на-
сърчаването на иновациите 
в културния сектор, споде-
лиха своя опит в опазването 
на традиционната култура 
и обсъдиха бъдещото й раз-
витие. Освен това постигна-
ха редица единодушия, по-
сетиха Великия канал и ос-
танките от Столичната ме-
талургична компания, къ-
дето имаха възможност да 
видят най-новите постиже-
ния в изграждането на на-
ционалния културен център.

По време на подфору-
ма „Историческо и култур-
но наследство и развитие“ 
гостите разгледаха централ-
ната ос на Пекин, разбра-
ха повече за историята на 
древната китайска столица 
и усетиха безпрецедентна-
та динамика в изграждане-
то на националния култу-
рен център.

В опазването на кул-
турното наследство на ки-
тайската столица са реа-
лизирани важни промени 
в четири аспекта - от над-
граждането на съответните 
отдели до цялостната пла-
нировка на града, от прес-
труктурирането до защита-
та на стария град, от опазва-
нето на важните културни 
реликви до активното им 
използване. Пекин успешно 

Започна 12-ият 
международен 
филмов фестивал  
в Пекин

Иновациите дават нов живот  
на традиционната култура

Д

П

Култура

Неотдавна бе открит 12-ият международен филмов 
фестивал, който се провежда под егидата на 
Държавното управление по кинематография.  
Негови организатори са Китайската медийна група 
(КМГ) и управата на столичния град.

страницата подготви 
Красимира иваНова

реши серия от проблеми, 
прилагайки различни ино-
вации.

По време на форума екс-
перти посочиха, че Пекин е 
с 3000-годишна история ка-
то град и 860-годишна ис-
тория като столица. Профе-
сор Лю Джоу, директор на 
Центъра за защита на на-
ционалното наследство към 
университета Цинхуа, ка-
за, че по централната ос на 
Пекин има много световно-
известни обекти на култур-
ното наследство. „От осо-
бено значение обаче е да 
се разбере централната ос 
като цяло. Тя крие концеп-
ции на китайската филосо-
фия и естетика и е образец 
за подредбата и духа на ки-
тайската цивилизация“, ка-
за професорът.

Чън Миндзие е директор 

на Пекинското управление 
за защита на културните ре-
ликви. Той показа на учас-
тниците две снимки - една-
та на стария Пекин, обхва-
щащ площ от около 62,5 
кв. км, а другата на импе-
раторските градини от пе-
риода на династия Цин, из-
вестни като „Трите плани-
ни и петте градини“, които 
се намират на територията 
на днешния район Хайдиен. 
Те обхващат площ от око-
ло 68,5 кв. км. Чън Минд-
зие каза, че старият Пекин 
и „Трите планини и петте 
градини“ са като две основ-
ни опорни точки. „Те пред-
ставят най-новото разбира-
не за Пекин като известен 
исторически и културен 
град. Освен това са пример 
за защитата на културни-
те реликви.“ Обекти като 

Великия канал, Великата 
китайска стена, планината 
Сишан, река Юндин са не 
само защитени, но и дос-
тъпни за туристите.

Иновациите в сферата 
на културата придават уни-
кален имиджа на столица-
та. Интегрирането на кул-
турата и технологиите бе 
една от важните теми по 
време на дискусиите на фо-
рума. „Дигиталните техно-
логии предоставят безпре-
цедентни възможности за 
творчество, реклама и спо-
деляне на културните про-
дукти“, каза Дзян Сяоджу-
ан, заместник-председател 
на Комитета за социално 
строителство към Общо-
китайското събрание на на-
родните представители. 

На форума Лиу Шао- 
дзиен, директор на Пекин- 

ския център за управление 
на националните култур-
ни активи, представи „Бя-
лата книга за развитието 
на културната индустрия 
в Пекин (2022)“. В нея се 
посочва, че през 2021 г. в 
Пекин е имало 1708 основ-
ни компании за дигитали-
зиране на културното на-
следство, с оперативен при-
ход от 1140,98 милиарда юа-
на, което е увеличение от 
23,5% на годишна база и е 
допринесло с 14,9% за ця-
лостните оперативни при-
ходи на бизнеса. Освен то-
ва заема 87,8% от прихо-
дите в сектора на „интер-
нет+култура“.

„Пекин е както нацио-
нален културен център, та-
ка и международен център 
за научни и технологични 
иновации. Той има уникал-
ни предимства в интегра-
цията на културата и тех-
нологиите и също така из-
пълнява важна мисия в то-
ва отношение“, каза замест-
ник-кметът на Пекин Дзин 
Уей. Той добави, че Пекин 
ще продължи да придвиж-
ва плана за изграждане на 
национален културен цен-
тър, ще се стреми да про-
кара нов път за създаването 
на международен център за 
научни и технологични ино-
вации, поставяйки по-со-
лидна основа за по-дълбо-
ката интеграция на наука-
та и технологиите с култу-
рата, ще даде нов стимул 
и жизненост за високока-
чественото развитие на ки-
тайската столица.
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

К
итайската хеге-
мония в скоко-
вете на светов-
ното първенство 
по плувни спор-
тове в Будапеща 

продължава да бъде основ-
на тема в анализите на спе-
циалистите преди Олимпи-
адата в Париж през 2024 
година. В дисциплината 
триметров трамплин син-
хронно мъже олимпийските 
шампиони Цао Юан и Уанг 
Зонгюан започнаха силно 
състезанието и не позволи-
ха на конкуренцията да ги 
измести от върха до края.  
Дуетът завърши атрактив-
но надпреварата и зарадва 
феновете с майсторско из-
пълнение на четири и по-
ловина салта напред в гру-
па. Зрителите в унгарската 
столица в първия момент 
бяха стъписани от „косми-
ческото“ изпълнение, а след 
това дълго аплодираха ки-
тайските майстори. Светов-
ните агенции и анализато-
рите засипаха със суперла-
тиви дуета, като прогнози-
раха, че Цао Юан и Уанг 
Зонгюан  едва ли ще могат 
да бъда изместени от све-
товния връх в близките ня-
колко години.

Това е третата титла на 
Цао Юан в скоковете във 
вода от 3 метра, всяка от тях 
обаче с различен партньор. 
Китайците записаха сбор от 
459.18 точки, за да спечелят 
първото място. Представи-
телите на Великобритания 
Джак Лафър и Антъни Хар-
динг останаха със сребро 
с 451.71 точки. Германско-
то дуо Тимо Бартел и Ларс 
Рюдигер донесе първи бронз 
за страната си от 2007 го-
дина насам с 449, 26 точки. 
Голямата точкова разлика 
говори за тоталното превъз-
ходство на китайския дует.

20-годишният Уанг вече 
беше изпитал щастието да 
стане олимпийски шампи-
он. Той спечели златото на 
Игрите в Токио в същата 
дисциплина в дует със Сие 
Ксю. „Днес съм доста до-
волен от резултата. Това е 
първото ми международно 
състезание, след като спе-
челих олимпийското злато. 
И за първи път се състеза-
вам в синхронните скоко-
ве на световно първенство. 
Златото означава много за 
мен. Съжалявам, че в по-
следния опит се разконцен-
трирах, но така или иначе 
следващия път можем да 
се справим още по-добре“, 

„Космическите“ изпълнения на 
Цао Юан и Уанг Зонгюан оставиха 
без дъх зрителите в Будапеща
Китайската хегемония 
в скоковете  
във вода продължи и  
на Модиал 2022

15-годишен той покорява 
световния връх. На Азиат-
ските игри 2010 на 10-метро-
ва платформа за мъже Цао 
Юан се изкачва на първо-
то място при изключителна 
конкуренция. На олимпий-
ски игри през 2012 г. в Лон-
дон на синхронна 10-метро-
ва платформа той печели по 
категоричен начин титлата. 

Цао Юан е единственият 
скачач в историята, спече-
лил 3 златни медала в едно 
състезание от първенство 
на планетата. На Монди-
ала 2014 в Канада той из-
воюва шампионските тит-
ли в триметровия синхрон, 
10 м синхрон и 10 м инди-
видуално.

Цао Юан, заедно с Юе 
Лин са единствените „во-
долази“, както ги наричат, 
които някога са печелили 
два златни медала от пла-
нетарни шампионати в един 
и същи ден на състезание-
то - на 3 м синхрон и 10 м 
синхрон на 30 май 2014 г. 
в Канада. През 2015 г. той 
си партнира с Цин Кай на 
3 м синхронен трамплин за 
мъже на световното пър-
венство в Казан и спечели 
златото.  На Олимпийските 
игри в Рио през 2016 г. Цао 
водеше през цялото състе-
занието на 3 метра трам-
плин и финишира първи с 
голяма преднина пред ос-
таналите спортисти. 

На световното първен-
ство по плувни  спортове 
през 2019 г., проведено в Гу-
анджу, Цао Юан спечели 
злато и в двете състезания 
по синхронни скокове при 
мъжете. В синхрон на 3 ме-
тра със Сие двойката из-
воюва първото място с из-
ключителни последни  две 
гмуркания. Дуетът пък Цао 
Юан – Чен Айсен спечели 
световното злато в синхрон 
на 10 метра.

обясни Уанг.
27-годишният Цао, който 

спечели 3-метровия трам-
плин на Олимпийските иг-
ри в Рио през 2016 г. и ин-
дивидуално злато на 10-мет-
рова платформа, има значи-
телно по-голям опит. Въ-
преки че пропусна титла-
та на 10-метровия синхрон 
в Токио 2020, неговите из-
ключителни качества на-
клониха везните на ки-
тайския треньорски щаб 
да направят дует с младия 
Уанг. Анализът показа, че 
Цао много лесно влиза в 
синхрон с различни парт-
ньори, което е изключител-
но важно в този вид над-
превара.

Партньорството на Цао 
на световното в Будапеща 
с Уанг започна миналия де-
кември. „За мен е чест да 
спечеля първото злато за 
китайския отбор в скоко-
вете тук в Будапеща. Но 
всъщност не съм много 
доволен от последния оп-
ит. Можеше да е по-добре, 
с повече точки, ако бях ос-
танал по-концентриран“, ка-
за Цао след успеха.

„Досега печелих титлата 
от световното първенство 
в скоковете от триметров 
трамплин три пъти и всеки 
път се чувствам различно, 
защото участвах с различ-
ни партньори. Като ветеран 
не е лесно да поддържам 

най-добрата форма. Нала-
га се да наваксам темпото с 
по-младите в отбора.  За да 
поддържаме добро качест-
во, трябва да се работи упо-
рито в тренировките“, доба-
ви 27-годишният спортист.

В досегашната история 
на синхронните скокове от 
три метра представители-
те на Китай са завършва-
ли  не по-ниско от второ 
място на подиума. От 11 
световни първенство досе-
га китайските спортисти 
са печелили девет  титли. 
Само на Мондиалите през 
2003 ш 2017 година дуети-
те на Китай са финишира-
ли втори, след представите-
лите на другата велика си-
ла в този спорт – Русия. С 
най-много световни титли 
е Цин Кай (5), следван от 
Уанг Фън (3), Цао Юан (3) 
и Хе Чонг (2). 

Цао Юан е роден на 7 
февруари 1995 г. в провин-
ция Хунан. Още на пет го-
дини той започва да се със-
тезава в басейна. Майката 
на Цао вижда голямото же-
лание на малчугана и го 
записва да тренира скоко-
ве във вода. Неговото жи-
тейско мото е: „Върви по 
своя път и виж своя собст-
вен пейзаж. Бъди спокоен 
при възходи и падения на 
живота!“. 

Още с появяването си 
на големи състезания едва 

изпълнението, което зашемети зрителите  
на световното първенство в Будапеща

Младостта 
и опитът 
в златен 
синхрон
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

звънземни ли 
са създали кул-
турата на „Сан-
синдуей“? Кол-
ко години от-
не на Китай из-

бавянето на 770 милиона 
души от бедността? Кол-
ко китайски компании са 
сред 20-те най-успешни в 
производството на електро-
мобили? Къде се намира 

най-дългият в света мор-
ски мост? 

Ако искате да научите 
отговорите на тези въпро-
си, следете сайта на бъл-
гарски на Китайската ме-
дийна група (КМГ) и про-
фила във Фейсбук! Там, в 
четири поредни петъка от 
19 август ще се публикуват 
видеа, които ще ви покажат 
Китай през 20 интересни 

факта. Може да ги гледа-
те, лайквате, споделяте с 
познати и приятели, как-
то и да проверите знания- 
та си в кратките анкети 
към видеата. 
сайтът на български  
на КмГ е на адрес:  
http://bulgarian.cri.cn/,  
а във „Фейсбук“ –  
https://www.facebook.com/
CRI.Bulgarian.

а 10 август в Хар-
бин бе открита 
Световна конфе-
ренция на 5G. Тя 
премина под мо-
тото „Създаване 

на 5G екосистема, насърча-
ване на взаимна полза“. Та-
зи година е третата от въ-
веждането на 5G техноло-
гията и мрежите в търгов-
ска употреба в Китай и тя 
продължава да печели по-
пулярност сред потребите-
лите и да навлиза все по-
вече в различни индустрии 
и сценарии.

В момента в целия свят 
повече от 200 телекомуни-
кационни оператора раз-
полагат с 5G търговски 
мрежи, а очакванията са 
до края на годината бро-
ят на свързаните към тях 

И

Н
В Харбин бе открита 
Световна конференция на 5G

терминали да бъде около 
1,2 трилиона. Това превръ-
ща следващите 2 – 3 годи-
ни във важен период за под-
готвяне на екосистемата от 
5G приложения.

До месец юни т. г. в Ки-
тай са изградени 1.85 мили-
она базови станции за 5G 
мрежата, а потребителите 
на устройства с тази техно-
логия са 455 милиона.

Гуейджоу: 
икономически 
растеж и 
опазване на 
околната среда
Панорамна гледка 
към парка  
Guiyang Big 
Data Maker Park 
в столицата 
Гуейджоу, която 
се стреми към 
висококачествено 
развитие, като 
същевременно 
подобрява 
околната среда.

Суперлуна в Ухан
Неотдавна фотографите запечатаха красиво надвесилата се 
суперлуна над известната Кула на жълтия жерав.

Снимка Синхуа

П

Културен фестивал, 
посветен на  
Гранд канал

екинският меж-
дународен кул-
турен фести-
вал на канала 
2022, който за-
почна в столич-

ния квартал Тунжу на 8 ав-
густ, си поставя за цел да 
сподели с обществеността 
най-новите постижения в 
защитата и изграждането 
на емблематичното водно 
съоръжение. 

Гранд каналът предста-
влява огромен воден път, 
свързващ северната и юж-
ната част на Китай, и е с 
история от около 2500 го-
дини.

Фестивалът работи с ре-
дица културни институции 

и провежда различни кул-
турни дейности. Напри-
мер квартал Чанпин е ста-
нал домакин на красиви 
светлинни шоута и пред-
ставления, посветени на  
Гранд канала. 

Посетителите могат да 
предприемат и нощни кру-
изи, за да научат повече 
за нематериалното култур-
но наследство на Пекин и 
историята на извора Бай-
фу – източника на Гранд 
канала. 

За да задоволи нужди-
те на различни групи, Бю-
рото за култура и туризъм 
в Пекин, организатор на 
фестивала, е проектирало 
10 различни маршрута.

20 факта,
които ще ви помогнат  
да разберете повече за Китай


